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Z á p i s n i c a 

 

zo VI. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, konaného dňa 

20.06.2023 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny. 

 

Úvod rokovania 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobrý deň vážené poslankyne, vážení poslanci, vážení hostia, 

otváram VI. zasadnutie Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, na ktorom 

vás všetkých vítam. Z dnešného rokovania sa neospravedlnil nikto. Takže mali by byť dnes 

prítomní všetci poslanci. Takže nakoľko je prítomných 9 poslancov, konštatujem, že je 

prítomná nadpolovičná väčšina všetkých poslancov a zastupiteľstvo je uznášania schopné.  

 

- - - 

Návrhová komisia 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Teraz si zvolíme návrhovú komisiu. Poprosím vaše návrhy. Pán 

poslanec Kočiš. 

 

p. Kočiš, poslanec MiZ: Ďakujem. Navrhujem pani Hulmečíkovú a pani Zolnaiovú. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže, nech sa páči, hlasujte o návrhu, aby v návrhovej komisii 

pracovala pani poslankyňa Hulmečíková a pani poslankyňa Zolnaiová.  

 

Hlasovanie č. 1:  za: 10, proti: 0, zdržalo sa: 0 

    

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže oznamujem vám, že návrhová komisia bola schválená a bude 

pracovať v zložení: pani poslankyňa Hulmečíková a pani poslankyňa Zolnaiová. Prosím, aby 

ste zaujali svoje miesta, ktoré sú vyhradené pre návrhovú komisiu.   

  

- - - 

 

Určenie overovateľov 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Za overovateľov zápisnice určujem poslancov: pána poslanca 

Djordjeviča a pána poslanca Gacíka.  

 

- - - 

 

K programu rokovania 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Vážené poslankyne, vážení poslanci, teraz pristúpime 

k schvaľovaniu programu, ktorý bol zverejnený. Najprv budeme hlasovať o bodoch 

zverejneného programu  zasadnutia. Takže prosím teraz návrhovú komisiu, aby prečítala návrh 

uznesenia.    

 



2 

 

 

 

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto schvaľuje zverejnený program VI. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva 

mestskej časti Košice-Staré Mesto.  

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 2:  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže program bol schválený. Teraz prosím poslancov na 

prednesenie návrhov na vypustenie alebo zmenu poradia bodov. Ak sa nikto nehlási, pristúpime 

k návrhu na doplnenie bodov do programu rokovania. Pán poslanec Kočiš s procedurálnym 

návrhom. Takže pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Navrhujem doplniť bod 15.1 Personálne otázky. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Kočiš. 

 

p. Kočiš, poslanec MiZ: Ďakujem za slovo. Ja mám návrh doplnenia tak isto do programu bod 

15.2 a boli by to Zásady informovanosti občanov Košice-Staré Mesto prostredníctvom 

sociálnych sietí. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže, ak sa nikto nehlási, hlasujeme o doplňujúcich bodoch, čiže 

bod č. 15.1 Personálne otázky, bod. č. 15.2 Zásady informovania občanov Starého Mesta na 

sociálnych sieťach. Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 3:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže ďakujem, program aj s doplňujúcimi bodmi bol schválený. 

Takže teraz môžeme pristúpiť k bodu č. 1.  

 

- - - 

 

BOD č. 1 

Správa o činnosti stanice Mestskej polície Košice Stred za obdobie od 20.02.2023 do 

31.05.2023 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže, ak dovolíte, dám slovo, vítam medzi nami p. Mareka Trochu, 

veliteľa stanice Košice Stred. Máte slovo. 

 

p. Trocha, veliteľ stanice MsP Košice Stred: Ďakujem pekne pán starosta. Dobrý deň všetkým. 

Spracovala som správu, ktorá vám bola predložená. Keď padne na tejto pôde, alebo potom 

formou mailu, pokiaľ by boli nejaké otázky, nech sa páči.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ak sa nikto nehlási v rámci diskusie, uzatváram diskusiu a slovo má 

návrhová komisia.  

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie Správu o činnosti stanice Mestskej polície Košice Stred 

za obdobie od 20.02.2023 do 31.05.2023 v predloženom znení. 

 

Hlasovanie č. 4:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 
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p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Pokračujeme bodom č. 2.  

 

- - - 

 

BOD č. 2 

Informácia o činnosti starostu mestskej časti Košice-Staré Mesto od III. zasadnutia 

Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 

28.02.2023 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Vážené poslankyne, vážení poslanci, v materiáloch máte v podstate 

zosumarizovanú moju činnosť, ako starostu, za predmetné obdobie. V prípade nejakých otázok, 

rád odpoviem. Tam v podstate je uvedené chronologicky, celá vlastne tá činnosť za uplynulé 

obdobie, mňa ako štatutára mestskej časti. V rámci tohto bodu, okrem iného, mi dovoľte, 

v záverečnej časti tejto správy sa hovorí aj o služobnej ceste v Bratislave, to je ten tretí odstavec 

odspodu, kde spomínam aj rokovanie na Ministerstve investícií, regionálneho rozvoja 

a informatizácie Slovenskej republiky v súvislosti s finančnými prostriedkami v rámci výzvy 

FAST CARE 1 Včera vlastne na rokovaní finančnej komisie som informoval niektorých 

poslancov, ktorí sú členmi a ktorí boli prítomní, o aktuálnej situácii a o aktuálnom vývoji 

v rámci tejto problematiky. Takže dovoľte v rámci tohto bodu, aby som v krátkosti 

poinformoval aj vás ostatných poslancov ako sa veci vyvíjajú. Naposledy bola informácia, že 

sme sa samozrejme zapojili do tejto výzvy, podali sme žiadosť. Napriek tomu, že ten čas nejako 

plynul a veci sa nepohýnali, takže tak ako sa to celé vlieklo. Môžem povedať, že hlavne 

v posledných týždňoch sa to celé konečne začalo hýbať. Nechcem teraz tu riešiť prečo a za čo, 

a kvôli čomu. Ale výsledok je dôležitý, že dnes vám môžem s radosťou oznámiť, že mestská 

časť v piatok obdržala oficiálne listom vyjadrenie, rozhodnutie z ministerstva, kde nám 

schvaľujú, kde máme schválený tento príspevok vo výške 1 578 000 EUR v rámci programovej 

výzvy. Výzvy FAST CARE 1. Takže myslím si, že ... Teraz, samozrejme, uplynie lehota na 

prípadné odvolanie. Akonáhle bude rozhodnutie právoplatné, nastupuje ďalší proces. Budeme 

očakávať zaslanie asi 120 stranovej zmluvy, ktorú po preštudovaní, samozrejme keď bude 

všetko v poriadku, podpíšem a následne ide proces požiadania o finančné prostriedky, o prevod 

finančných prostriedkov. Takže môj odhad je niekde, keď všetko dobre pôjde, a nič výnimočné 

sa nestane, od dnes do jedného mesiaca by sme mali mať tieto prostriedky na účte. Takže chcem 

sa veľmi poďakovať všetkým, ktorí sa na tom podieľali, samozrejme až od Bruselu, až po 

úroveň mestskej časti. Myslím si, že je to fantastické zadosťučinenie a len potvrdenie toho, že 

celé to, čomu sme sa venovali už skoro rok a pol a venujeme sa vlastne ďalej, lebo samozrejme 

pomáhame ďalej. Síce nejakými inými formami týmto odídencom. Tak sa potvrdilo, že to malo 

zmysel. Hoci, samozrejme, nikto od začiatku to netušil a nerobil preto, ale ozaj pomáhali sme 

a pomáhame preto, lebo takto to cítime a chceme pomáhať. Takže vďaka za tieto financie, lebo 

samozrejme s tým sme mali vyvolané množstvo nákladov. Princíp tejto výzvy je všeobecne 

známy, že je to určené na pokrytie týchto nákladov. Ale čo je výborné v rámci tejto výzvy, že 

tieto financie majú slúžiť nie na pokrytie konkrétne týchto nákladov v súvislosti s odídencami, 

ale je to v podstate taká finančná injekcia pre samosprávy, ktoré si v týchto ťažkých časoch ozaj 

svoje odpracovali a de facto dodnes skôr sú pod vyživované a boli vlastne škrtené. A touto 

formou sa tešíme, že sa takto aspoň snaží vláda a vlastne Brusel pomôcť jednotlivým krajinám, 

ktoré sa podieľali a podieľajú na tejto utečeneckej kríze. Ten princíp je tam všeobecne známy, 

ako je ten výpočet, ten algoritmus. Je to 2 600 EUR na jedného odídenca krát počet 

ubytovaných odídencov v mestskej časti. Takže tak ako vám oznamujem túto radostnú správu 

a konštatujem, že sa nám to podarilo zrealizovať, treba povedať ešte ale jedno veľké ALE. A to 

ALE je také, že vo štvrtok minulého týždňa sme mali operatívne, výnimočne, ani sme netušili 

aký je dôvod. To sme sa dozvedeli až po rokovaní. Online rokovanie s ministrom informatizácie 
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pánom Balíkom, kde starostovia veľkých mestských častí z Košíc boli online priamo napojení 

na ministra a riaditeľa sekcie prideľovania týchto financií, kde sme v podstate si, bohužiaľ, 

vypočuli, že je tu jeden menší problém. A ten menší problém spočíva v tom, že jeden 

nemenovaný primátor tohto mesta sa pravdepodobne, nevieme či písomne, či ústne, alebo ako. 

Proste zlé chýry došli až do Bruselu, že tieto financie nie sú spravodlivo rozdelené. Takže niekto 

z vedenia mesta sa sťažoval až niekde v Bruseli pravdepodobne. A títo ľudia z Bruselu vyzvali 

ministra, aby boli takí láskaví a aby si Slovensko nerobilo hanbu. A pán minister vyzval zase 

Košičanov a Košice, a štatutárov mestských častí Staré Mesto a primátora, aby boli takí láskaví 

a zase v Košiciach na východe nerobili hanbu Bratislave. Pretože, keď sa v Bratislave dokázali 

dohodnúť na rozdelení 22 miliónov s primátorom, bolo by dobré keby sa aj Košičania dokázali 

dohodnúť na rozdelení 6,6 milióna, ktoré idú do Košíc. Takže sme sa v podstate takto dozvedeli 

od ministra veci, ktoré bohužiaľ, myslím si, že sme mali vedieť od niekoho iného, s kým sa, 

aspoň ja osobne, na rôznych rokovaniach, minimálne každý týždeň, stretávam na magistráte. 

Takže nechcem to teraz tu hodnotiť a moralizovať. Urobte si o tom úsudok sami. Výsledok dnes 

je taký, že sme boli vyzvaní ministrom a bol aj daný nepriamo termín, ktorý vyprší dnes, to je 

utorok tohto týždňa, že buď sa dohodnete a vydeklarujete nejakú dohodu, lebo potom môže byť 

s tým problém. Problém taký, teraz zase načnem ďalšiu tému. Hoci FAST CARE 1 vyzerá že, 

ako som vám povedal, že ten je už hádam zdarne, bude ukončený a budú vyplatené prostriedky 

jednotlivým mestským častiam. Ale je vážne ohrozený FAST CARE 2. FAST CARE 2 je 

vlastne to isté, len to je druhý diel na iné, ďalšie nasledujúce obdobie. Čiže od decembra 

minulého roku, celú zimu, až po máj tohto roka. Takže na toto obdobie sa chystá ďalšia výzva, 

ktorá má byť presne za takých istých podmienok, presne takými istými konštantami vyrátaná 

a má byť ale v oveľa rýchlejšom konaní ako bola jednotka, vzhľadom k známym skutočnostiam 

v súvislosti so septembrovými voľbami. Len je tu jeden veľký problém, že keď Brusel uvidí, 

že tu sa na nejakých, nejakej jednotke nekonalo spravodlivo a že jeden sa tu, alebo jeden subjekt 

sa tu cíti byť ukrivdený, tak môže byť, že tá dvojka a celkovo kompetentní v Bruseli povedia, 

že dvojka nebude, keď sa neviete dohodnúť. Takže toľko, čo sa týka aktuálnych informácií. 

Čiže dnes, v utorok, má byť v Košiciach premiér Vlády Slovenskej republiky, ktorý čaká na 

túto informáciu, akú mu oznámime, aby vedel ďalej posunúť túto informáciu do Bruselu. 

A pevne verí, a prostredníctvom ústami ministra nás požiadali, aby sme si nerobili hanbu. Takže 

toľko moja informácia ku FAST CARE 1 a FAST CARE 2. Verme tomu, že aj tá dvojka bude. 

My sme následne operatívne po tom štvrtku okamžite v piatok ráno o ôsmej sa stretli na rade 

starostov, hlavne starostovia veľkých mestských častí, lebo čo sa týka malých mestských častí, 

tam to je o inej matematike. Čiže tento problém sa hlavne týka nás, veľkých mestských častí, 

kde sme si na tejto rade starostov vykonzultovaní, aké sú možnosti tej dohody a či sme schopní 

vyprodukovať nejakú dohodu. Zo strany jednotlivých starostov, vrátane mňa, vyšla informácia, 

že si vieme predstaviť niekde do hranice 10 % financií z celkového balíka, ktorú by sme 

napríklad naša mestská časť vedeli vydeliť mestu Košice. Napríklad mestská časť KVP to už aj 

zadeklarovala uznesením svojho miestneho zastupiteľstva. Čiže všetci veľkí starostovia sa 

zhodli, že niekde tam si vieme predstaviť túto dohodu. A z druhej strany sme dostali odpoveď, 

že buď to bude 50 na 50, alebo nebude nič. Takže toľko moja informácia. Potom tam padali 

samozrejme ešte informácie typu, že tak teraz 90 na 10 a v dvojke to otočíme, že 10 na 90, že 

my 10 % a 90 % dáme mestu. Takže aj takéto nápady tam boli. Ale dnes je to na rozhodnutí 

samozrejme jednotlivých mestských častí, čiže budete rozhodovať vy, miestni poslanci, ako sa 

k tomu postavíte. Samozrejme nie v strese, nie dnes, ani zajtra, ani pozajtra. Prejde to normálne 

procesom, akým má. Čiže, predpokladám behom leta sa o tom pobavíme na komisii 

príslušných, finančnej. A následne na jesennom buď riadnom alebo mimoriadnom 

zastupiteľstve mestskej časti prijmete uznesenie. Takže v rámci tohto bodu som si dovolil 

vsunúť túto informatívnu správu. A chcel som vlastne aj vám oznámiť, že včera na finančnej 

komisii bolo prijaté uznesenie, ktoré predpokladám ste aj dostali. Komisia finančná, výstavby 
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a verejného poriadku pri Miestnom zastupiteľstve mestskej časti Košice-Staré Mesto berie na 

vedomie informáciu o prerozdelení finančného príspevku z výzvy v rámci Operačného 

programu IROP cieľom PO 9 FAST-CARE v pomere maximálne 10 % pre mesto Košice a 90 

% pre mestskú časť Košice-Staré Mesto a odporúča po prijatí platby nenávratného finančného 

príspevku pripraviť materiál na zasadnutie miestneho zastupiteľstva v septembri 2023. Toľko 

z mojej strany. Ďakujem. Nech sa páči pán poslanec Konečný. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Dobrý deň prajem všetkým. Ďakujem, pán starosta, za informatívnu 

správu. Ja sa v tom samozrejme tak nevyznám, lebo tak vy jednáte s mestom. Ale chcel by som 

sa len opýtať, že ja len z médií, keď som to sledoval, tak pôvodná schéma bola taká, že mesto 

Košice dostane z tejto výzvy nulu a všetko ide mestským častiam v rámci Košíc. A táto schéma, 

po tej vašej rade starostov, už teda neplatí, je zmietnutá zo stola a niečo chcete mestu dať. Na 

tom ste sa akože tak zhodli, že tá nula už neplatí, aby ten konflikt s Poláčekom nebol úplný, tak 

niečo ideme dať. Sme v tejto pozícii teraz?  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Sme v pozícii, že v podstate nič sa nemení, len sa tu otvára možnosť 

pre nás alebo pre vás, že ponúknuť niečo. Čiže ja mám, na základe tohto uznesenia aj z tejto 

komisie, kvázi mandát a tak sme si to aj včera vydiskutovali na finančnej komisii, že napríklad 

dnes môžem za mestskú časť podpísať kvázi nejakú dohodu starostov, kde do výšky maximálne 

10 % vydeklarujem, že sme ochotní do maximálnej výšky 10 % z tohto objemu peňazí 

poskytnúť mestu. A touto dohodou chceme dnes deklarovať, že sme sa kvázi dohodli a našu 

ústretovosť aj pánovi premiérovi. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Lebo ja si veľmi dobre pamätám ako sa k nám pán primátor správal 

pri akejkoľvek téme, či je to téma plavárne. Ako nás vyhnal z ČH, keď sme tam varili guľáš 

a robili tam charitu. Nezabúdam na tieto, ako sa on správa k nám. Čiže neviem, akože ja za seba 

nejak žeby som teraz mu dával nejak ruku vstříc za to jeho správanie, ktoré je ... Ten človek 

tam nemá čo robiť. Tak ako neviem. Uvidíme.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno. Tak, samozrejme do jesene budete mať čas rozhodnúť 

a uznesením zadefinovať, či to bude jedno, tri, štyri, päť alebo desať percent. Ale my sme chceli, 

ako starostovia, ukázať dobrú vôľu, že áno, však prirodzene, aj mesto niečo robilo v tejto 

oblasti. Hoci treba povedať, že ... Neviem, či viete, ale také idú chýry, že len za posledný rok 

to ČH, ktoré prevádzkovalo mesto, že sa tam minulo 1,6 milióna eur. A prevažne na 

manažmenty všelijakých ľudí. Päť, šesť, sedem ľudí, že manažovalo za plat 3 000 EUR toto 

ČH. Čiže, ale to už bude predmetom, čo som počul, kontroly. Čiže nechcem sa ja vyjadrovať 

k tomu, ako to robilo mesto a kde robilo. Lebo ozaj, ako správne pán poslanec povedal, máme 

s tým vlastné skúsenosti, čo sa týka tých prvých dní od vypuknutia konfliktu. Ale máme ukázať 

nejaké gesto a prísť, aby ozaj aj v tej Bratislave a hlavne v tom Bruseli videli, že my sa vieme 

dohodnúť, že sme tu celkom rovnako normálni ako v Bratislave. Hoci treba si uvedomiť, že 

v Bratislave samozrejme je primátor, ktorý si s tými starostami od prvého dňa, a na každú tému, 

sadne, porozpráva, vyrieši. Tak urobíme, tak urobíme, tak sa dohodneme. V tomto meste, ako 

vidíte, sa to robí trošku inak. Takže pán poslanec Djordjevič s faktickou.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Dobrý deň všetkým. Ja som zareagoval na pána 

Konečného, ale v rýchlo zareagujem aj na pána starostu, ktorý hovoril a vlastne aj deklaroval 

a priznal, že mesto malo státisícové výdavky, čo samozrejme zhodnotíme, či bolo efektívne, 

neefektívne. Ale o výdavkoch mestskej časti v nejakých tisícoch eur neviem, lebo bol 

transparentný účet, kde dávali darcovia. Čiže ja vôbec neviem o žiadnych výdavkoch mestskej 

časti. A v princípe, ako pán starosta povedal, mestské časti dostanú 6,6 milióna a mesto 
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nedostane nič. Čiže tých 10 % je z môjho pohľadu, a môžeme o tom do rána rozprávať, 

v poriadku. Ale nechcem túto tému rozvíjať. Prihlásil som sa na pána Konečného, ktorému 

vlastne pán starosta vysvetlil. A možno je to potrebné priamejšie povedať, tak to skúsim akože 

nejak inak povedať, že jednoducho boli pripojení na ministra a bolo im naznačené, žeby mali 

tomu mestu niečo dať. Hej? Keď nedajú, to povedal aj pán starosta, je ohrozená dvojka. Čiže 

v podstate teraz sa môže dať 10 %, nejakých 150 000, ale môže prísť ďalší milión. To je asi tak 

jednoducho povedané. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Grega. 

 

p. Grega, poslanec MiZ: Bolo by nad čím, keby predstavitelia mesta, aj jednotlivých mestských 

častí prestali myslieť a uvažovať egami, ale srdcom a dušou. To by veľmi pomohlo rozvoju 

mesta i mestských častí. To je po prvé. Po druhé. Myslím si, žeby bolo treba napraviť tie vzťahy 

s mestom, lebo to nie je dobré, ani do budúcna, keď to tak bude, lebo tým pádom sa brzdí aj 

rozvoj Starého Mesta. V minulosti tiež bolo obdobie, keď to nebolo jednoduché. Tie vzťahy. 

Bolo to aj vinou niektorých bývalých poslancov, ktorí robili to, čo možno nemuseli. A ďalej si 

myslím, že tie financie ... Ja by som to nevidel tak, žeby nemala sa mestská časť sa podeliť 

s mestom, pretože ako sa spomínalo, nerobilo sa to kvôli peniazom, ale kvôli tomu, že chcelo 

pomôcť od srdca. Čiže tie peniaze je čosi navyše. Mesto dáva mestským častiam na rôzne 

projekty, alebo tak, tie financie. Čiže mesto môže urobiť to, že jednoducho neschváli potom 

toľko koľko bude chcieť mestská časť. A podobný problém bol kedysi pred niekoľkými rokmi, 

keď mestská časť Šaca vlastne sa odmietla, tak isto prispieť do spoločného. Oni mali tie peniaze 

od tých železiarní. A potom to vlastne až tak došlo, že tie dane z tých nehnuteľností fyzických 

a právnických osôb si vlastne zobralo mesto. Takže treba nad tým pouvažovať a nie teraz, že 

kto je väčší macho, lebo v konečnom dôsledku na to doplatia občania, či už Starého Mesta, 

alebo celkovo Košíc. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Konečný. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ. Ja len dvoma vetami. Presne, aj kolega Djordjevič, aj ty, pán 

starosta, ste to ... To ja uznám, že tak isto aj mesto Košice malo výdavky s touto utečeneckou 

krízou a s postaraním sa o Ukrajincov, ktorí sem prišli k nám. To nespochybňujem. 

Samozrejme, to aj ja uznám. Len potom ten, kto to v Bruseli rozhodoval, lebo ten kto tú schému 

vytvoril, že mestské časti dostanú peniaze a mesto dostane nula, tak to mal potom urobiť inak 

on. Takže to je len na margo toho. A samozrejme, keď zasadneme a budeme sa tu baviť o tom, 

ako ďalej a keby sme si tým mali ohroziť tú druhú schému, ako povedal kolega Djordjevič, áno, 

že teraz sa zatneme, nedáme ani 10 % a dvojka bude problematická, alebo žiadna. Tak 

samozrejme je rozumnejšie s Poláčekom vyjednávať a nejakým spôsobom aspoň niečo 

dohodnúť. Jasne.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Procedurálny návrh pani poslankyňa Zolnaiová. 

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ (procedurálne): Chcela som obyčajný. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Obyčajný? Tak vypnite si. Nech sa páči. 

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ: Ďakujem. Kolegovia, ja by som len chcela uviesť na pravú 

mieru ako sa veci majú a kto rozhoduje o týchto peniazoch, ako vznikajú, pretože riadiaci orgán 

na Slovensku, a to je ministerstvo regionálneho rozvoja a informatizácie, rozhoduje o tom, kto 

je oprávnený žiadateľ. Toto neurčuje ani nikto z Bruselu, ani z komisie európskej. Čiže jediný, 
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kto o tom môže rozhodnúť, sú Slováci. A chcela by som ešte podotknúť, že je veľmi smutné, 

keď my takýmto spôsobom riešime také malé peniaze z pohľadu Bruselu, 6 a pol milióna. A 

taktiež teda fandím rade starostov, aby našli správne riešenie, ktoré bude výhodné rovnako pre 

mestské časti, ako aj pre mesto. A chcela by som teda aj apelovať na všetkých dotknutých, kto 

o tom môže rozhodnúť, aby ste sa rozprávali vo vecnej rovine iba o týchto veciach 

a nezaťahovali do toho inú internú politiku mesta.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, ďakujem. Takže určite z mojej strany budem robiť maximu pre 

to, aby sme našli zhodu. Treba ešte povedať, presne na predrečníčku zareagujem. Bohužiaľ, aj 

na tej rade starostov nám boli povedané veci, že opäť sa snaží k tomu pripojiť, k tejto téme, 

svoju stálu tému pán primátor, a to je zvyšovanie poplatkov za odpad. Čiže na tej rade starostov 

to jasne povedal a bol ochotný aj zvolať opäť mimoriadne mestské zastupiteľstvo. Proste 

osobne mám pocit, že hlavná téma je zvýšenie poplatku za odpad a potom bude všetko ostatné. 

A aj dá pokoj našim peniazom za FAST CARE. Aspoň takto sa vyjadril jasne. Hoci to povedal 

už aj pred pol rokom skoro a vidíte, aký je výsledok. Takže to sú tie presne time, že ja by som 

určite nedoporučoval  spájať. Takže dúfam a budem rád, keď aj pán primátor nebude túto tému 

spájať a v podstate vydierať poslancov sústavne s tým poplatkom za odpad. Takže, ak sa nikto 

iný nehlási, tam len bolo to prečítané uznesenie. Čiže ja by som možno potreboval, či sa s tým 

stotožňujete v rámci tejto roviny do 10 % alebo súhlasíte s tým, čo navrhuje pán primátor 50 

na 50. (pozn.: diskusia mimo záznam) Takže prípadne, poprosím návrhovú komisiu ... Tak len 

toto vlastne. Takže nech sa páči návrhová komisia. Uzatváram diskusiu a poprosím o prečítanie.  

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie informáciu o činnosti starostu mestskej časti Košice-Staré 

Mesto od III. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa 

konalo dňa 28.02.2023 v predloženom znení. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 5:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Pokračujeme bodom č. 3.  

 

- - - 

 

BOD č. 3 

 

Informácia o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení od III. zasadnutia Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 28.02.2023 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu. Nech sa páči pán kontrolór. 

 

p. Pillár, hlavný kontrolór MČ: Dobrý deň vážený pán starosta, vážené pani poslankyne, vážení 

páni poslanci, ostatní. Ja by som len informoval, že v podstate jednalo sa nielen o III. zasadnutie 

zastupiteľstva, ale medzitým bolo aj IV. a V. mimoriadne, kde vlastne sa rozhodovalo resp. 

rokovalo o rozpočte. Tu treba povedať, že ani jednom z týchto zastupiteľstiev nebolo prijaté 

uznesenie, ktorým by bola uložená taká úloha, ktorú by jej plnenie bolo potrebné kontrolovať.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Uzatváram diskusiu a dávam slovo návrhovej komisii.   
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p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie informáciu o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení od 

III. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 

28.02.2023. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 6:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Pokračujeme bodom č. 4.  

 

- - - 

 

BOD č. 4 

 

Správa o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mestskej časti Košice-Staré Mesto za 

obdobie od III. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, 

ktoré sa konalo dňa 28.02.2023 

p. Petrovčik, starosta MČ:  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči pán kontrolór.  

 

p. Pillár, hlavný kontrolór MČ: Takže vlastne za obdobie od posledného zastupiteľstva som 

ukončil viaceré kontroly. Jedna, o ktorej ste boli aj priebežne informovaní, bola to kontrola 

v podstate na Materskej škole Zádielska, kde vieme, že došlo k phishingu. Z dôvodu, že vlastne 

boli zistené nedostatky a porušenia viacerých ustanovení zákonov, tak som z tejto kontroly 

najprv urobil návrh správy, v ktorej som konštatoval všetky tieto porušenia a ich vnútorných 

interných predpisov. Plus som navrhol, aké opatrenia treba prijať zo strany kontrolovaného 

subjektu, aby došlo k náprave, aby v budúcnosti nemohlo dôjsť k rovnakej situácii. Takže 

v stanovenej lehote bolo zo strany kontrolovaného subjektu, jednak boli prijaté všetky tie moje 

návrhy, ktoré majú oni vlastne prijať zo svojej úrovne. Plus aj tieto boli v stanovenej lehote 

vykonané, čo im bolo preukázané aj písomne. Tým pádom vlastne kontrola bola ukončená 

a bola z nej urobená správa z vykonania tejto kontroly, ktorú máte vy k dispozícii s tým ale, že 

tak ako v úvode konštatujem, aby nedošlo k porušeniu zákona o ochrane osobných údajov 

a GDPR. Keďže v tejto správe boli aj údaje fyzických osôb, tak som túto správu musel upraviť 

pre zverejnenie. Takže v prípade, pokiaľ máte záujem celú správu k nahliadnutiu a jej príloh 

všetkých, tak je u mňa a nie je žiaden problém z vašej strany do nej nahliadnuť. Potom som 

klasicky, ako každý polrok, robil kontrolu škôlky resp. materskej školy na Hrnčiarskej ulici. 

Keďže tam je vlastne dlhoročná pani riaditeľka, tak neboli tam žiadne nejaké zistené nedostatky 

závažné. Okrem toho, že na niektorých zopár dokladoch tam chýbali podpisy všetkých 

zamestnancov, ktorí vykonávali kontrolu, čo bolo aj spôsobené tým, že vlastne ešte v tom roku 

2022 tam v tom období, ktoré som kontroloval, tak ešte v podstate bol záver toho covidu. Takže 

sa stalo, že na niektorých dokladoch neboli podpisy. A toto všetko sa podopĺňalo počas 

vykonávania kontroly. A musím konštatovať, že neboli tam fakt žiadne nejaké závažné 

nedostatky. Takže všetko v poriadku. No a potom to bola vlastne kontrola, o ktorú ste ma 

požiadali vy poslanci. To bola kontrola zmluvy na Dominikánskom námestí, toho nebytového 

priestoru. Tak tam som vlastne z tých dvoch hľadísk urobil tú kontrolu. To jednak z pohľadu jej 

prijímania t. j. či boli všetky ustanovenia dodržané, ktoré pri prijímaní tejto zmluvy boli 

dodržané, no a potom samotného obsahu. Takže, ako je to tam uvedené v tej kontrole, jediné čo 

tam nebolo dodržané, tak bol ten fakt, že nebola vlastne táto zmluva resp. finančné prostriedky 



9 

 

 

 

 

na túto zmluvu, na tento záväzok, nebol rozpočtovaný v rozpočte. Takže vlastne tým pádom 

v podstate nebola dodržaná tzv. finančná disciplína resp. rozpočtové pravidlá. Takže  to bol 

v podstate taký jediný nedostatok toho prijímania. A čo sa týka potom samotného obsahu 

zmluvy, tak tam som, o to ma aj požiadala vlastne finančná komisia, tak som vlastne urobil 

novú zmluvu resp. dodatok k tejto pôvodnej zmluve, aby sa vlastne opravili všetky tie 

ustanovenia. Takže tam potom v tej správe vlastne uvádzam také najdôležitejšie veci, ktoré boli 

opravené, upravené. Podarilo sa aj vlastne dohodnúť s protistranou na znížení nájmu. Takže 

všetky tieto veci sú, už nielen že prijaté, ale zmluva už aj bola podpísaná obidvoma resp. ten 

dodatok opravený, bol podpísaný obidvoma zmluvnými stranami. A vlastne je účinný od 28. 

apríla 2023. Takže je vlastne, ako sa povie, táto oblasť daná do poriadku.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Faťolová, nech sa páči. 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ: Dobrý deň prajem. Ďakujem pekne za slovo. Vážený pán 

starosta, vážený pán prednosta miestneho úradu, vážené poslankyne a poslanci, dovolím si 

v tomto bode predniesť návrh na uznesenie ohľadom schválenia odmeny hlavného kontrolóra. 

Materiál máte predložený na stole. Dovolím si prečítať vám dôvodovú správu. Materiál sa 

predkladá ako iniciatívny s cieľom odmeniť výsledky práce hlavného kontrolóra vzhľadom na 

náročnosť, rozsah a kvalitu vykonanej práce a stimulovať ho k rovnako kvalitnému výkonu 

v roku 2023. Návrh zohľadňuje aj skutočnosť, že hlavný kontrolór počas roka 2022 vykonal 

viaceré kontroly nad ráme schváleného plánu kontrolnej činnosti a okrem účasti na komisiách 

miestneho zastupiteľstva sa aktívne zúčastňoval aj na iných rokovaniach, poradách 

a stretnutiach poslancov. Celkovo je spolupráca medzi poslancami a hlavným kontrolórom 

veľmi dobrá a možno s ňou vyjadriť spokojnosť. Tiež je potrebné uviesť, že naposledy bola 

hlavnému kontrolórovi schválená odmena ešte v roku 2021, pričom zamestnanci mestskej časti 

mali za výkon práce v tomto období schválené a vyplatené odmeny niekoľko krát. Miestne 

zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto môže hlavnému kontrolórovi schváliť 

mesačnú odmenu až do výšky 30 % z mesačného platu hlavného kontrolóra, ktorá môže byť 

vyplácaná za určité dlhšie obdobie alebo za každý mesiac. Navrhuje sa hlavnému kontrolórovi 

schváliť odmenu vo výške jedného jeho funkčného platu, čo nepredstavuje pre mestskú časť 

veľkú finančnú záťaž a predstavuje sumu zhruba niečo cez dvetisíc eur. Teraz, dovoľte mi 

predniesť návrh na schválenie odmeny hlavnému kontrolórovi. Návrh na uznesenie: Miestne 

zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto schvaľuje JUDr. Romanovi Pillárovi, 

hlavnému kontrolórovi mestskej časti Košice-Staré Mesto v zmysle § 18c ods. 5 zákona č. 

369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov za kvalitné vykonávanie 

pracovných činností v roku 2022 odmenu vo výške 10 % z mesačného platu hlavného 

kontrolóra za obdobie 10 kalendárnych mesiacov marec až december 2022, ktorá bude 

vyplatená v najbližšom výplatnom termíne. Koniec uznesenia. Ja len dodám, že túto vec sme 

prerokovali včera na finančnej komisii a zhodli sme sa, žeby sme to mohli schváliť. Takže 

navrhujem na schválenie. Ďakujem pekne.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Konečný. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ďakujem pán starosta. Keďže, ako ste vlastne teraz povedala, že ste 

to schválili na finančnej len včera, tak som o tom vlastne tiež ani nevedel. Ale OK. Beriem, že 

keď naposledy dostal pán kontrolór odmenu v roku 2021 a vlastne on nemôže byť odmeňovaný 

pánom starostom. Pán starosta určuje len odmeny zamestnancom úradu, ale nie pánovi 

kontrolórovi, tak tentoraz ten návrh podporím, lebo predsa len tiež už je to rok a pol čo nedostal 

odmenu. Ale zároveň poviem za seba, že ak by niekto prišiel v tomto kalendárnom roku, 

napríklad na Vianoce s tým, aby znovu sme dali odmenu pánovi kontrolórovi, to už ja za seba 
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nepodporím, aby mi občania nevyhadzovali, že dvakrát za rok som takéto niečo urobil, kto si 

to pamätá. Takže teraz pánovi Pillárovi zdvihnem ruku za to, lebo predsa len keď rok a pol nič 

nedostal, tak OK.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: S faktickou pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne. Budem reagovať na kolegu 

Konečného. Neviem, či zachytil text, ale odmena sa dáva za rok 2022 a koncom roka by sa 

dávala za rok 2023, ale čo bude na Vianoce, uvidíme. Myslím, že aj v Biblii taký citát 

spomeniem, že dopraj a bude ti dopriate. Ale to už každý nech sa nad tým zamyslí. Ale toto je 

odmena za rok 2022. A myslím si, že keby sa urobila dajaká hĺbková kontrola, možno by sme 

boli prekvapený, že tam možno boli aj nejaké vyššie. Ale nebudeme to tu asi rozvádzať. Je to 

návrh a dúfam, že sa nemusí každý poslanec vyjadriť, že ako bude hlasovať. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Konečný.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ: To ja vôbec nespochybňujem, alebo teda ani neviem, aké vysoké 

odmeny dáva pán starosta každému a podobne. To som povedal len za seba, aby som povedal 

vopred ako to vnímam. Ja nikoho neovplyvňujem. Absolútne. To len hovorím za seba, že teraz 

zahlasujem ÁNO.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: S faktickou pani poslankyňa Zvarová Bašistová. 

 

p. Zvarová Bašistová, poslankyňa MiZ (faktická): Ďakujem za slovo. Vážené kolegyne, vážení 

kolegovia, chcem len jednu poznámku. Neviem koľko krát do roka dostávajú odmeny 

zamestnanci, alebo riadiaci pracovníci. Čiže treba ten pomer potom zvážiť. Tým nechcem 

povedať, že pán kontrolór má dostávať odmenu každý polrok, ale aby to bolo spravodlivé 

potom voči všetkým. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, ďakujem. Takže dovoľte mi odpovedať, lebo bolo tu zopár 

nejakých otvorených otázok a nejakých voči úradu. V podstate za uplynulé obdobie, ak mi 

pamäť dobre slúži, dva alebo tri roky títo zamestnanci tohto úradu, ešte v tom starom volebnom 

období, nedostali žiadnu odmenu. To znamená, odmeny boli takmer, možno česť výnimkám, 

nejaké, keď tam niečo sme riešili. Ale vážne, hovorme o takmer nule, pretože doba vieme aká 

bola. Najprv bol covid, potom boli tie ďalšie problémy. A následne až teraz, po v podstate 

vypuknutí tej krízy, som si dovolil týmto zamestnancom, po dlhej dobe, v podstate podľa toho 

kto ako pristupoval k práci a aké mal výsledky v rámci toho prechodu v podstate do nového 

volebného obdobia. Boli tam, áno, nejaké odmeny. Boli tam vlastne presne zadefinované, podľa 

tej spokojnosti, a hlavne kto sa ako podieľal na presne tej činnosti, vďaka ktorej dnes mestská 

časť získa takmer 1,6 a možné následne ďalší milión eur. Takže myslím si, že ... To je len toľko, 

čo sa týka tých odmien, lebo ozaj že neboli tu v podstate. A ďalej do histórie už, myslím si, že 

sa nemá zmysel pozerať, čo sa týka odmien. Ďakujem. Pán poslanec Grega. 

 

p. Grega, poslanec MiZ: Odmeny, to je stále taká ošemetná situácia. Ale ja si myslím, že 

odmeny pracovníkov má na starosti starosta. To mu nechajme. My nevieme kto, kde, ako robí. 

A ľudí si treba oceniť. Ja som to kedysi spomenul, že to je to najväčšie bohatstvo, ktoré vlastne 

je na tomto úrade, sú pracovníci. A čo sa týka kontrolóra, tak je to samozrejme, že pokiaľ sme 

mu nič nevyčítali, hej, tak to vlastne odmeníme a keď prejde ten rok, tak znova. Pokiaľ neurobí 

to, čo chceme, no tak mu to vytkneme a tie odmeny nedostane. A myslím si, že žiadni občania, 

alebo voliči nebudú zazlievať, keď niekoho oceníme, keď si svoju robotu robí dobre. Pretože 
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aj tí občania dostávajú odmeny, alebo by ich chceli dostať. Takže stimulujme tam, kde je to 

potrebné. A keď sa to nerobí, tak na to upozorníme.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nech sa páči, s faktickou pani poslankyňa Zvarová 

Bašistová. 

 

p. Zvarová Bašistová, poslankyňa MiZ (faktická): Ďakujem. Ja nehovorím, že si nezaslúžia 

zamestnanci odmeny, ani to neposudzujem. Len hovorím, že treba myslieť na každého 

spravodlivo. To je celé. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Tak, ďakujem. Toto bola asi najlepšia bodka. Som rád, že takto to 

pani poslankyňa uzavrela a že všetci sú spokojní a spravodlivo je každému rozdelené. Takže 

uzatváram diskusiu a nech sa páči.  

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie Správu o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra 

mestskej časti Košice-Staré Mesto za obdobie od konania III. zasadnutia Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 28.02.2023. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte, prosím. 

 

Hlasovanie č. 7:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené.  

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto schvaľuje JUDr. Romanovi Pillárovi, hlavnému kontrolórovi mestskej 

časti Košice-Staré Mesto v zmysle § 18c ods. 5 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v 

znení neskorších predpisov za kvalitné vykonávanie pracovných činností v roku 2022 odmenu 

vo výške 10 % z mesačného platu hlavného kontrolóra za obdobie 10 kalendárnych mesiacov 

marec až december 2022, ktorá bude vyplatená v najbližšom výplatnom termíne. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 8:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pokračujeme bodom č. 5.  

 

- - - 

 

BOD č. 5 

 

Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mestskej časti Košice-Staré Mesto 

na obdobie II. polroka 2023 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Predkladá pán kontrolór. Nech sa páči, dám slovo pánovi 

kontrolórovi.  

 

p. Pillár, hlavný kontrolór MČ: Takže ešte raz, dobrý deň. Takže ako na budúci resp. II. polrok 

roku 2023 som navrhol vykonať kontroly v podstate ako je to pravidlom, tak v jednej materskej 
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škole. Nasleduje Materská škola Rumanova. Potom, na základe výsledkov kontroly, ktorú som 

mal v Múzeu Vojtecha Löfflera,, kedy tam boli nedostatky ohľadom ich interných smerníc, tak 

som naplánoval kontrolu aktualizácie interných smerníc a vnútorných noriem v tejto 

príspevkovej organizácii. A keďže vieme, že našim určitým citlivým miestom je trh 

Dominikánske námestie, tak tak isto som si aj naplánoval kontrolu tohto miestneho trhoviska 

na Dominikánskom námestí, ktoré je v našej správe. Prípadne, pokiaľ majú páni poslanci, panie 

poslankyne nejaké návrhy na doplnenie, nie je žiaden problém.  

p. Petrovčik, starosta MČ: Ak sa nikto nehlási, uzatváram diskusiu a slovo má návrhová 

komisia.  

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto A. schvaľuje plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mestskej časti 

Košice-Staré Mesto na obdobie II.  polroka 2023. B. poveruje hlavného kontrolóra mestskej 

časti Košice-Staré Mesto vykonaním kontrol v zmysle schváleného plánu kontrolnej činnosti 

na II. polrok 2023. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 9:  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Pokračujeme bodom č. 6.  

 

- - - 

 

BOD č. 6 

 

Návrh na zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-Staré Mesto č.  

3/2014 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov v školských zariadeniach, 

ktorých zriaďovateľom je mestská časť Košice-Staré Mesto 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nakoľko predkladateľ nie je prítomný, otváram rovno diskusiu. Pán 

poslanec Konečný. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Dobrý deň všetkým. Ja som nebol na tej komisii, keď sa to 

preberalo, lebo už sme mali VIRVAR, už som mal festival, už sa jej nemohol zúčastniť. 

Samozrejme, návrh podporím, lebo vôbec ide o pomoc tým najchudobnejším skupinám 

obyvateľstva. Moja jediná taká otázka, alebo návrh do diskusie, je tá, to už som včera 

komunikoval aj s pani Hulmečíkovou, aj s predsedom komisie pánom Priesterom, že vy ste to 

nastavili vlastne na minimálnu mzdu na 700 EUR mesačne na osobu. V tomto kalendárnom 

roku je 700 EUR. Keď to VZN schválime v takomto stave a platnosť bude mať od 1. 9., bude 

reálne účinné len 4 mesiace. September, október, november, december. Pretože od 1. januára 

2024 bude nová výška minimálnej mzdy, ktorá bude samozrejme vyššia ako 700 EUR. A toto 

naše VZN už nebude spĺňať nikto, žiadny občan. Každý bude mať vyššiu mzdu ako je 700 EUR 

mesačne. Preto len návrh do diskusie teraz je, či tam nedáme sumu 800 EUR a tým pádom sme 

vykrytí aj na budúci kalendárny rok, pretože tá minimálka ešte nevieme koľko bude. Možno 

bude 730, 740, ale 800 nebude. Čiže, keď to schválime s tou 700, aj tak za to zahlasujem, lebo 

pomáhame. Ale bude to účinné len štyri mesiace. Ak dáme vyššiu sumu, tak sme vybavili aj 

budúci kalendárny rok. To je otázka do diskusie.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. S faktickou pán poslanec Djordjevič. 
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p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne. Čiastočne súhlasím s tým, čo povedal 

pán Konečný, že áno, minimálna pre tento rok je 700 EUR. Ale návrh tohto VZN je de facto 

pilotom, kde sa má zistiť, koľko percent, pardón, aký počet ľudí bude oprávneným žiadateľom 

úľavy na školnom. A nesúhlasím s tým, čo povedal, že každý, lebo pracujúci ... Takto. Osoby 

v hmotnej núdzi sú vylúčené. Teda vylúčené. Dostanú v škôlke automatickú úľavu. Ale ešte 

potom sú napríklad matky na materskej a oni nemajú úľavu, lebo oni dostávajú od štátu 

rodičovský príspevok. Čiže má jedno dieťa, s jedným dieťaťom je doma a druhé chodí do 

škôlky. Ona môže mať od štátu 380 EUR. Čiže nie všetci. Vlastne, tu sa hlavne aj na tie myslí, 

čiže takto. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Ja by som ponechala tento návrh tak ako je, pretože 

celospoločensky je problém so samoživiteľmi , alebo s rodičmi, ktorí majú len jeden príjem, 

a ešte ten je nízky. Takže ja by som to ponechala, pretože rozpočet máme schválený. Mohlo by 

to mať potom aj nejaký dopad na rozpočet, nepriaznivý. Takže ja by som ponechala tých 700 

EUR. Školský rok začína 1. septembra, tak preto tá účinnosť až od 1. septembra na štyri 

mesiace, ktoré vieme zvládnuť, aj napriek tomu, že sa hovorí o tom, že tých matiek nie je až 

tak veľa. Uvidíme, vyhodnotíme to koncom roka a potom nastavíme do rozpočtu na budúci rok 

už tie sumy tak, ako budú vychádzať z toho pilotu. Takže môj návrh je ponechať tých 700.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Tak ako kolegyňa povedala, je to viazané na rozpočet. A to, čo 

hovorí pán Konečný, je pravda. A nič nebráni mestskej časti, alebo tomuto zastupiteľstvu. 

V podstate v septembri sa zozbierajú dáta. Môže byť zasadnutie komisie. Budeme vedieť, na 

akú výšku sa dvíha na rok 2024. Budeme vedieť, že napríklad v rozpočte nejakú hranicu, nieže 

hranicu, nejakú rezervu mať. Napríklad 50 alebo 100 EUR v hrubom. Čiže napríklad, keby sme 

toho roku dávali na 800. Príklad poviem teraz. Na 700 budeme mať 5 žiadateľov. Keby sme 

dali 800, mali by sme 15 žiadateľov. 15 žiadateľov sa pekne dá vypočítať koľko je 50 %. Dalo 

by sa aj to, ale ako kolegyňa povedala, že na úvod, v rámci testovania, a tých dopadov, nie je 

zlé takto začať. Ešte sme aj predbehli mesto, aj keď nám to trošku trvalo. Ale tam nie je zatiaľ 

žiaden výstup. Hlavne, že sa tam kolegyňky zo sociálnej komisie dušovali a pritom toto tu sme 

s kolegyňou pri jednej káve vymysleli. Obrazne. Jasné, že spracovať to už je niečo iné, ale 

nápad. Čiže, kde je vôľa, tam je cesta. A uvidíme, že o koľko budeme vedieť byť štedrí. Ale 

súhlasím, a to sa asi aj naprieč celým poslaneckým zborom zhodneme, že bolo by fajn, keby 

sme tú pomoc delili. Delili medzi seniorov. Teraz myslím všeobecne seniorov, nielen členov 

denného centra, ale seniorov mestskej časti, vo forme obedov. Potom sú tam znevýhodnené 

skupiny. Teraz sa začali kolegovia z komisií zaoberať zdravotne znevýhodnenými. Toto je naša 

budúcnosť. Tu sú väčšinou v týchto škôlkach naše deti, čiže Staromešťania. Čiže je to fajn. 

A hovorím, žiadnu z týchto kategórií by som nedvíhal o 50 %, o 60. Ale takto pomaličky, 

v rámci možností rozpočtu. A toto, na úvod, nie je zlé. Čiže, Martin, súhlasím s tými vecami, 

ktoré boli povedané, ale je priestor do konca roka to upraviť s tým, že budeme vedieť viac. 

Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Konečný. Ďakujem kolegom za názory. Ja 

som to aj preto dal do diskusie, lebo hovorím, nemohol som sa vtedy osobne zúčastniť. Keďže 

ide o tú najmenej zarábajúcu skupinu obyvateľstva, s minimálnou mzdou, samoživitelia, tak 

samozrejme tiež podporím. Kolega už povedal, že možno už vieme, že koľkých ľudí by sa to 

týkalo, 7, 8, 9. Ja to tiež neviem presne. Ale budem rád, ak naozaj teraz dáme, dajme tomu tých 
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700, ale potom na jeseň si tiež na komisii povieme, zistíme. Už budeme vedieť koľko bude 

minimálna mzda na rok kalendárny rok 2024. A v rámci nejakých našich možností, aj vôle, ale 

aj samozrejme rozpočtu, to budeme dvíhať. Takže teraz podporím a uvidíme potom na jeseň. 

Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Uzatváram diskusiu a slovo má návrhová komisia.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej 

časti Košice-Staré Mesto podľa ustanovenia § 14 ods. 3 písm. a) zákona č. 401/1990 o meste 

Košice v znení neskorších predpisov sa uznáša na zmene Všeobecne záväzného nariadenia 

mestskej časti Košice-Staré Mesto č. 3/2014 o  určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu 

výdavkov v školských zariadeniach, ktorých zriaďovateľom je mestská časť Košice-Staré 

Mesto podľa predloženého návrhu. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Hlasujte, prosím. 

 

Hlasovanie č. 10:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Pokračujeme bodom č. 7.  

 

- - - 

 

BOD č. 7 

 

Návrh na zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-Staré Mesto č.  

5/2019 o sociálnej pomoci občanom 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, dávam slovo predkladateľovi. Pán poslanec Priester. 

 

p. Priester, poslanec MiZ: Ďakujem pán starosta. Takže, vážení poslanci, máme tuná v podstate 

návrh na úpravu a zmenu VZN č. 5/2019. Bolo to diskutované a rozoberané, upravované na 

našej komisii asi tri krát, kým sme došli k takémuto finálnemu vyhotoveniu a návrhu, ktorý 

vám teraz predkladáme. Chcel by som sa poďakovať všetkým členom sociálnej komisie, najmä 

pani poslankyni Hulmečíkovej za spracovanie tohto materiálu. A dúfam, že ho podporíte. Ako 

ste si mohli všimnúť, v dôvodovej správe je jasne všetko uvedené. Ide jednak o zvýšenie 

limitov, v ktorých môžu žiadatelia žiadať o túto sociálnu pomoc. Ako rozšírenie aj našich výšok 

poskytnutých dotácií a tak isto aj úpravy nejakých textácií, ktoré boli či už zo strany pána 

Rušina, ktorý nám povedal, že nie sú aktuálne, alebo ktoré sme my, ako poslanci, doplnili 

vzhľadom na aktuálnosť týchto tém a potrebu pomoci občanom mestskej časti. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Otváram diskusiu. Nech sa páči, pani poslankyňa 

Galdunová. 

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ: Dobre. Môžete ísť prvá. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže, nech sa páči pani poslankyňa Hulmečíková.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Ešte chcela som doplniť pána predsedu, že na poslednej 

komisii sme sa dohodli, že budeme hlasovať per rollam. O návrhu hlasovali traja členovia 

komisie, čiže nebola nadpolovičná väčšina. Bola tam pripomienka pani poslankyne 
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Galdunovej, ktorú sme spolu s pani Bašistovou si vykonzultovali. Ona si tú terminológiu 

overovala. Preto sme dali ten návrh do, taký návrh, aký ona odkonzultovala, sme dali do toho 

návrhu všeobecne záväzného nariadenia. Takže ja toľko ešte k tomu. Ďakujem. Pani poslankyňa 

Zvarová Bašistová. 

 

p. Zvarová Bašistová, poslankyňa MiZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Vážené kolegyne, 

vážení kolegovia, mali sme debatu hlavne o pomoci rodinám s detičkami s ťažkým zdravotným 

postihnutím. Tí, ktorí ma poznáte, ma trošku sledujete, moju prácu, tak viete, že sa viac ako 25 

rokov venujem sociálnej oblasti. Predkladala som aj v parlamente rôzne zákony a vždy som 

konzultovala všetky odborné veci s takými zúčastnenými stranami a odborníkmi, ktorí mali čo 

do toho povedať. Čiže ani teraz tomu nebolo inak. Preto som konzultovala vlastne pojmológiu 

s pani komisárkou, Zuzanou Stavrovskou, pre osoby so zdravotným postihnutím, primárne 

v psychiatrii, kde chodievame pravidelne na monitoringy. Čiže bolo ich viacero. A tak isto som 

si mapovala vlastne koľko máme tých detičiek v Starom Meste. A komunikovala som 

s Opatovskou spojenou školou, Vojenskou, s Centrom krízovej intervencie na Komenského, 

Červeným krížom, združeniami autistov. A preto vlastne, po zhode, sme navrhli podľa 

medzinárodnej klasifikácie chorôb zobrať kapitolu päť, kde sú zaradené duševné poruchy 

a poruchy správania. Je tam okolo 99 diagnóz. Patrí tam napríklad aj autizmus a to široké 

spektrum. A je tam naozaj tých diagnóz veľmi veľa. Pretože podporiť chceme nielen 

rehabilitácie ako také, ale aj terapie, ktoré sú veľmi náročné finančne pre tieto rodiny. Napríklad 

pre autistov alebo Aspergera. Taká terapia hodinová stojí 40 – 50 EUR a potrebuje to dieťa 

dvakrát do týždňa absolvovať túto terapiu. Čiže, pojmologicky sme išli podľa medzinárodnej 

klasifikácie chorôb a kapitoly päť. Duševné poruchy a poruchy správania. A ponechali sme aj 

pojem ťažké zdravotné postihnutie. Čiže, aby to malo široký záber a aby to žiadna kontrola 

nemohla odtiaľ vyhodiť. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Galdunová. 

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ: Dobrý deň kolegovia. Ja ešte k tým návrhom, o ktorých sme 

rozprávali na zdravotnej komisii. V prvotnom návrhu, ktorý dávala pani Hulmečíková, písmeno 

h) bolo to telesné ťažké postihnutie. Následne kolegyňa Bašistová tam dala úpravu, zložité 

diagnózy. Zložité diagnózy. Takýto termín sa vo všeobecnosti nepoužíva. Sme si to aj 

vykonzultovali. To, že je tam dané v treťom návrhu, ktorý visel na webovej stránke mestskej 

časti a už sme sa vlastne k tomu ani nevrátili na zdravotnej komisii. To si povedzme rovno. 

V tomto poslednom návrhu, ktorý teda visel, bolo uvedené, a to vlastne aj vidíte: „deti 

s duševnou poruchou a poruchou správania“. Ja rozumiem že kapitola päť. Duševné poruchy 

a poruchy správania sú to F-kové diagnózy psychiatrické. Hovorili sme, že chceme pomôcť aj 

detičkám, ktoré majú aj to telesné postihnutie. Deti, ktoré majú mentálne postihnutie, nemusia 

mať telesné, a opačne. Takže preto ja som dala návrh na tú úpravu, aby tam bolo, tak ako sme 

sa aj pôvodne o tom rozprávali: „deti s telesne alebo mentálne ťažkým postihnutím“. Mentálne 

ťažké postihnutie v spektre týchto diagnóz, áno. Tam patrí Asperger, tam patrí ADHD, patria 

tam ďalšie disfunkcie, aj mozgové. Ale nám nejde len o tie psychiatrické diagnózy, ale aj o to 

telesné. Hej? Aby sme tam mali to široké spektrum. A zároveň som tam doplnila, aby bola 

doložená aj lekárska správa, nie staršia ako 6 mesiacov. A tým pádom je tam aj špecialista, či 

už neurológ, pedopsychiater. Pôvodne tam bolo slovíčko „a klinický detský psychológ“. Aby 

sme tých rodičov nenútili k tomu, aby všetky tri správy doložili, aby stačila len jedna, preto 

som tam dala len to slovíčko „alebo“.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nasleduje s faktickou pani poslankyňa Zvarová Bašistová. 
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p. Zvarová Bašistová, poslankyňa MiZ (faktická): Ďakujem veľmi pekne. Ono, tak 

pojmologicky. Ja som pred chvíľkou vysvetlila, že o čo ide. Sú tam aj ťažké zdravotné 

postihnutie, čiže aj fyzické. Ťažko zdravotne postihnutá osoba je tá, ktorá ... Prečítam, aby tí, 

ktorí tomu nie úplne sa venujú, tak vedeli, aká je definícia. Za osobu s ťažkým zdravotným 

postihnutím sa považuje fyzická osoba, ktorej miera funkčnej poruchy je najmenej 50% podľa 

postihnutia zaradeného v prílohe č. 3 zákona č. 447/2008 Z. z. o peňažných príspevkoch na 

kompenzáciu ťažkého zdravotného postihnutia v znení neskorších predpisov. Čiže máme 

ošetrené aj ťažké zdravotné postihnutie a plus navrhujeme, aby tam boli zaradené aj tých 99 

diagnóz. To je to, čo hovorím, čo som aj prečítala. To je tá kapitola päť podľa medzinárodnej 

klasifikácie chorôb. Čiže pojmologicky je tam obsiahnutá aj jedna, aj druhá zložka. V podstate 

je to aj to, čo hovorí pani doktorka. Len po konzultácii, tá kapitola päť je obšírnejšia. Zahŕňa 

ako keby viac tých diagnóz. A samozrejme, že vždy, keď príde, alebo bude žiadať niekto 

o takýto príspevok, tak každé to dieťa je vyšetrené aj neurológom, aj detským psychiatrom, aj 

klinickým psychológom.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nasleduje pán poslanec Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem. Takže vlastne ja som reagoval na pani 

kolegyňu Galdunovú, kde som chcel zistiť, že či už je obsiahnuté. Ale kolegyňa vysvetlila, že 

je to inde obsiahnuté, v poriadku, ale aj v textácii návrhu VZN. No a takto na odľahčenie, 

kolegyne, že budete spolu tvoriť jedno VZN, tak sa skúste teraz dohodnúť aspoň v tejto malej 

veci, ako to urobíme, že či je, či nie, aby sme v tom ostatní mali jasno, lebo nie sme ani 

odborníci v odbore zdravotníctva, ani v legislatíve.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Takže ak dovolíte, navrhujem 10 minútovú prestávku, aby si 

to pani poslankyne vydiskutovali a aby sme tu zbytočne na kamery neriešili slovíčka, alebo 5 

minútovú. Ďakujem. Takže 10.30 hod. začneme, budeme pokračovať.  

 

- - - 

prestávka 

- - - 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, prezentujte sa 

prosím. Takže pokračujeme v rokovaní. Prezentovaných je 9 poslancov. Sme v bode č. 7. Návrh 

na zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-Staré Mesto č.  5/2019 o 

sociálnej pomoci občanom. Pokračujeme v diskusii. Nasleduje pani poslankyňa Galdunová. 

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ: Takže dohodli sme sa s kolegyňami. Urobili sme ešte drobné 

úpravy. A teda návrh textu bude: v čl. I v bode 6 § 7 ods. 1 písm. h) „na úhradu mimoriadnych 

výdavkov spojených so špeciálnym liečebným cvičením rodičovi, ktorý sa stará o nezaopatrené 

deti s telesne ťažkým postihnutím, s duševnou poruchou a poruchou správania od 1 roka do 

dovŕšenia 18 rokov, na základe lekárskeho nálezu, ktorý nie je starší ako šesť mesiacov, od 

neurológa, pedopsychiatra alebo klinického detského psychológa, najviac do sumy 1 000 

€/dieťa/rok“. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Teraz uzatváram diskusiu a slovo má návrhová komisia.  

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Pozmeňujúci návrh k bodu č. 7. Návrh 

na zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-Staré Mesto č.  5/2019 o 

sociálnej pomoci občanom. Predkladá: JUDr. Magdaléna Galdunová a doc. Zvarová Bašistová. 
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Návrh sa mení nasledovne. Čl. I bod 6 § 7 ods. 1 písm. h) znie: „na úhradu mimoriadnych 

výdavkov spojených so špeciálnym liečebným cvičením rodičovi, ktorý sa stará o nezaopatrené 

deti s telesne ťažkým postihnutím, s duševnou poruchou a poruchou správania od 1 roka do 

dovŕšenia 18 rokov, na základe lekárskeho nálezu, ktorý nie je starší ako šesť mesiacov, od 

neurológa, pedopsychiatra alebo klinického detského psychológa, najviac do sumy 1 000 

€/dieťa/rok“. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Hlasujte, prosím. 

 

Hlasovanie č. 11:  za: 13, proti: 0, zdržalo sa: 0 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto podľa ustanovenia § 14 ods. 3 písm. a) zákona č. 401/1990 o meste Košice 

v znení neskorších predpisov sa uznáša na zmene Všeobecne záväzného nariadenia mestskej 

časti Košice-Staré Mesto č. 5/2019 o poskytovaní sociálnej pomoci občanom podľa 

predloženého návrhu vrátane pozmeňujúceho návrhu.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 12:  za: 13, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Pokračujeme bodom č. 8.  

 

- - - 

 

BOD č. 8 

 

Záverečný účet mestskej časti Košice-Staré Mesto za rok 2022 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu. Pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Vážené kolegyne, vážení kolegovia, na základe aj správy 

hlavného kontrolóra predkladám pozmeňujúci návrh uznesenia k záverečnému účtu obce. 

Budem ho čítať. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto A. berie na vedomie 

1. Stanovisko hlavného kontrolóra mestskej časti Košice-Staré Mesto k Záverečnému účtu 

mestskej časti Košice-Staré Mesto za rok 2022. 2. Správu nezávislého audítora z overenia 

ročnej účtovnej závierky za rok 2022. B. konštatuje, že z obsahu záverečného účtu a obsahu 

stanoviska hlavného kontrolóra k záverečného účtu vyplýva, že v rozpočtovom hospodárení 

mestskej časti boli v roku 2022 zistené nedostatky týkajúce sa najmä dodržiavania: 1. 

Ustanovení zákona č. 357/2015 Z. z. o finančnej kontrole a audite a o zmene a doplnení  

niektorých zákonov v znení neskorších predpisov tým, že základnou finančnou kontrolou bolo 

odsúhlasené pokračovanie vo viacerých finančných operáciách použitia finančných 

prostriedkov MČ na platy, odmeny a iné náležitostí spojené s funkciou zamestnancov mestskej 

časti a na poistné a príspevky do poisťovní, boli uzatvárané záväzkové vzťahy/zmluvy (napr.: 

zmluva o podnájme nebytových priestorov č. 1/2022 a iné), pričom tieto výdavky neboli kryté 

rozpočtom a ani rozpočtované na rozpočtový rok 2022. Za vykonanie finančnej kontroly podľa 

ustanovenia § 6 ods. 2 citovaného zákona zodpovedá štatutárny orgán mestskej časti. Cieľom 

finančnej kontroly podľa ustanovenia § 6 ods. 3 písm. b) je zabezpečiť dodržiavanie rozpočtu 

mestskej časti. Zamestnanci vykonávajúci základnú finančnú kontrolu podľa ustanovenia § 7 

ods. 3 citovaného zákona potvrdzujú na doklade súvisiacom s finančnou operáciou alebo jej 

časťou okrem iných skutočností aj súlad s rozpočtom mestskej časti uvedením svojho mena a 
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priezviska, podpisu, dátumu vykonania základnej finančnej kontroly a uvedením vyjadrenia, či 

finančnú operáciu alebo jej časť možno vykonať alebo nemožno vykonať, a či vo finančnej 

operácii alebo jej časti možno pokračovať alebo nemožno pokračovať. Základná finančná 

kontrola nebola vykonávaná správne. 2. Ustanovení zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 

predpisov, v tom, že mestská časť v Programe 6: Samospráva a vzťahy s verejnosťou, 

Podprogram 6.2 Podporná činnosť, položka ekonomickej klasifikácie 610 Mzdy, platy, 

služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania a položka 620 Poistné a príspevok do poisťovní 

realizovala výdavky vo vyššej sume ako boli schválené po poslednej úprave rozpočtu na rok 

2022. Prekročenie výdavkov na položke 610 oproti upravenému rozpočtu + 26 623,84 € a oproti 

schválenému rozpočtu prekročenie o sumu + 69 944,84 € a na položke 620 oproti upravenému 

rozpočtu + 24 302,87 € a oproti schválenému rozpočtu prekročenie o sumu + 3 920,87. 

Podľa ustanovenia § 12 ods. 2 a 3 citovaného zákona mestská časť hospodári s rozpočtovými 

prostriedkami podľa schváleného rozpočtu a počas roka kontroluje hospodárenie s 

rozpočtovými prostriedkami podľa osobitného predpisu (zákon o meste Košice, zákon o 

obecnom zriadení) a monitoruje a hodnotí plnenie programov mestskej časti a v prípade potreby 

vykonáva zmeny vo svojom rozpočte. Rozpočtové prostriedky možno podľa ustanovenia § 13 

ods. 2 citovaného zákona použiť len na účely, na ktoré boli v rozpočte mestskej časti schválené. 

Ako je vyššie uvedené rozpočtové prostriedky neboli použité v súlade ustanoveniami zákona 

č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v znení neskorších predpisov. C. schvaľuje 1. Celoročné hospodárenie 

mestskej časti Košice-Staré Mesto za rok 2022 s výhradami. 2. Celoročné hospodárenie 

rozpočtových organizácií Materská škola Hrnčiarska, Materská škola Jarná, Materská škola 

Park Angelinum,  Materská škola Rumanova, Materská škola Tatranská 23, Materská škola 

Zádielska za rok 2022 bez výhrad. 3. Celoročné hospodárenie príspevkovej organizácie 

Múzeum Vojtecha Löfflera za rok 2022 bez výhrad. D. schvaľuje Usporiadanie prebytku 

hospodárenia mestskej časti Košice-Staré Mesto vo výške 46 304,91 € nasledovne: do 

rezervného fondu sa pridelí 46 304,91 €. E. na nápravu zistených nedostatkov prijíma 

nasledujúce opatrenia: 1. Žiada  zabezpečiť výkon finančnej kontroly v súlade so zákonom č. 

357/2015 Z. z. o finančnej kontrole a audite a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 

neskorších predpisov a upozorniť zamestnancov na dôsledné dodržiavanie ustanovení tohto 

zákona a internej smernice o vykonávaní finančnej kontroly v nadväznosti na dodržiavanie 

zákonov o rozpočtových pravidlách v platnom znení. 2. Žiada vykonať odborné školenie 

zamestnancov mestskej časti zamerané na obsah a postupy vykonávania základnej finančnej 

kontroly v podmienkach mestskej časti. 3. Žiada hlavného kontrolóra, aby preventívne a 

náhodne vykonával v 2. polroku 2023 kontrolu rozpočtového hospodárenia mestskej časti za 

rok 2023, vrátane schvaľovania zmien rozpočtu so zameraním na zistené nedostatky a 

kontroloval dodržiavanie všeobecne záväzných právnych predpisov, najmä zákona č. 523/2004 

Z. z. o rozpočtových pravidlách verejnej správy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v 

znení neskorších predpisov, zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov, zákona č. 

401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov, zákona č. 357/2015 Z. z. o finančnej 

kontrole a audite a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov. To je 

návrh uznesenia vyplývajúci z predloženého záverečného účtu a kontroly hlavného kontrolóra.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Uzatváram diskusiu a dávam slovo návrhovej komisii.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Pozmeňujúci návrh, tak ako som 

ho celý teraz prečítala. Takže A. berie na vedomie, B. konštatuje, bod 1., 2., bod C., D. a E. 

podľa predloženého, prečítaného znenia.  
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p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 13:  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 2 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Pokračujeme bodom č. 9.  

 

- - - 

 

BOD č. 9 

 

Informácia o hospodárení a zmenách programového rozpočtu mestskej časti Košice-Staré 

Mesto k 31.03.2023 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu. Ak sa nikto nehlási, uzatváram diskusiu. Nech sa 

páči návrhová komisia.  

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie Informáciu o hospodárení a zmenách programového 

rozpočtu mestskej časti Košice–Staré Mesto k 31.03.2023 v predloženom znení. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 14:  za: 13, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Teraz budeme pokračovať bodom č. 10.  

 

- - - 

 

BOD č. 10 

 

Návrh na 2. úpravu Programového rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto na rok 

2023 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu. Pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Na základe včerajšieho zasadnutia finančnej komisie 

a prítomnosti pani riaditeľky Löoflerovho múzea predkladám pozmeňujúci návrh k 2. úprave 

rozpočtu, ktorý je robený Podprograme 1.4 Trhovisko, Podprogram 4.1 Múzeum Vojtecha 

Löfflera, kde bežný transfer, ktorý mala schválený vo svojej výške, tak preklasifikovávame 

časť finančných prostriedkov na kapitálové výdavky, aby mohla robiť tie práce, ktoré má 

naplánované teraz v letných mesiacoch. Potom je tam v Podprograme 6.1 Samospráva 

a Podprogram 6.2 Podporná činnosť, z ktorej sa presne tieto finančné prostriedky na úpravu 

miezd a odvodov zoberú, pretože nebudú sa niektoré práce realizovať. Tak predkladám 

pozmeňujúci návrh. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto schvaľuje 2. 

úpravu rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto na rok 2023 nasledovne: Bežné výdavky + 

15 462 € v tom: Podprogram 1.4 Trhovisko - 13 652 €, Podprogram 4.1 Múzeum Vojtecha 

Löfflera - 44 538 €, Podprogram 6.1 Samospráva + 3 802 €, Podprogram 6.2 Podporná činnosť 

+ 69 850 €. Kapitálové výdavky: v tom: Podprogram 4.1 Múzeum Vojtecha Löfflera + 44 538 

€, Podprogram 6.2 Podporná činnosť - 60 000 €. Kapitálové výdavky sú v celkovom objeme - 
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15 462 €. Celkový rozpočet po úprave: bežné príjmy 7 644 539 €, bežné výdavky 7 227 478 €, 

kapitálové príjmy 183 138 €, kapitálové výdavky 621 688 €, príjmové finančné operácie 37 110 

€, výdavkové finančné operácie 2 292 €, príjmy spolu 7 864 787 €, výdavky spolu 7 851 458 

€. To je ten návrh na tú úpravu. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Takže ďakujem za pozmeňovací návrh. Ešte by som rád 

otvoril tému, alebo vlastne vás informoval, že zatiaľ samozrejme je to len ústna informácia, ale 

potom prípadne, keď to bude písomne, tak vám to predložím. V podstate som požiadal 

o stanovisko odborníkov, ktorí sa vyznajú v tom samosprávnom práve k tomu, že v podstate ja, 

ako starosta, ako štatutár mám nula percent na presuny v rámci jednotlivých kapitol, alebo 

v rámci programového rozpočtu, ktorý bol schválený na minulom zasadnutí. Sú názory typu, 

že je tento stav protizákonný. Čiže, ja neviem, v konečnom dôsledku asi aj tak sa k tomu bude 

vyjadrovať prokurátor. Ale chcel som vás požiadať o to, že aký je na to váš názor, že či 

ponecháme tento stav, a ja ho s pokorou budem akceptovať, alebo ... Takže poprosím vás ešte 

k tomu a potom by sme uzavreli tento bod. Nech sa páči pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne, pán starosta. My, niektorí poslanci, sme už sa 

o tom rozprávali. A v podstate je už nejaký návrh rozpracovaný, ktorý hovorí o nejakom 

presune financií, a tak, ale sme aj čakali. Ale sám uznajte, pán starosta, že to konštatovanie 

v predchádzajúcom bode, kde sme ako zastupiteľstvo skonštatovali, aj kontrolór, porušenia 

zákona a prečerpanie vo volebný rok, myslím si, že na kultúru alebo na čo to bolo, 70 000 EUR, 

nám nepomáhajú v rozhodovaní o uvoľnení týchto financií. Takže neviem, či kolegovia majú 

nejaký iný názor. Nie je ani to celkom ideálny stav tá nula. Ale ani toto tu, čo bolo konštatované, 

to tiež nie je v poriadku.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči. Pani poslankyňa Hulmečíková.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: No, poviem to, čo povedal na úvod pán kolega Djordjevič. 

Áno, je rozpracovaný návrh. Čaká sa na polročné plnenie rozpočtu, aké bude a podľa toho 

potom sa prijmú zásady, že či áno alebo nie. Pretože z I. kvartálu plnenia nebolo možné to 

nejakým spôsobom zadefinovať, pretože vieme, že I. kvartál bol v provizóriu. Takže čaká sa na 

polročné plnenie a potom sa uvidí, že koľko. Či to bude 5, 10, neobmedzené. Tam sa po 

polročnom plnení to pripraví. Ale zatiaľ, aj čo sa teraz deje a čo mám už aj nové stanoviská 

k dvestojedenástke, myslím si, že stále sa tu v mestskej časti nehospodári účelovo.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Poprosím, pani poslankyňa, aby ste konkretizovala. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Pán starosta, keďže pán prednosta bol na dovolenke, nebolo 

možné mu to oznámiť. Bude zasadnutie finančnej komisie, tam si to povieme a potom to 

budeme prezentovať. Nevolila som tento spôsob to teraz prezentovať, keď on ešte o tom nevie.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre, ďakujem. Veď, v každom prípade od toho sú poslanci, aby 

kontrolovali prácu štatutára. Len chcem upozorniť, že ... Ale musí to byť, tak ako starosta, aj 

poslanci musia dodržiavať zákon. A hovorím, že ... Potom, aby sa ozaj nestalo, že prípis 

prokuratúry tu bude skôr ako vaše rozhodnutia. To by tiež nevrhalo dobré svetlo aj na prácu 

poslaneckého zboru. Takže nech sa páči, pán poslanec Konečný.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ďakujem. Len k tomu, keď si otvoril diskusiu, pán starosta. 

Samozrejme, ak by sme dostali nejaký, presne ako ty hovoríš, vyjadrenie prokurátora, tak sa 

s ním určite oboznámime a budeme túto vec konzultovať a sa k nej ako poslanecký zbor 



21 

 

 

 

 

postavíme. A tá nula tiež nie je nejaká pevná dogma, ako pani Hulmečíková povedala. Tiež sa 

o tom môžeme rozprávať, lebo tie diskusie sú. A vyvíjajú sa mesiac od mesiaca, alebo 

v podstate ako nie je to nič, čo je pevné, čo sa nemôže nejakým spôsobom pozmeniť. Ale zatiaľ 

je to tak ako to tam je.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Grega s faktickou. 

 

p. Grega, poslanec MiZ (faktická): Len toľko, že myslím si, že stále platí, že je to vec 

poslaneckého zboru, do akej percentuálnej výšky to schváli. A keď mi ešte pamäť slúži, tak aj 

mne sa to stalo, že to poslanci tak urobili. Mi to znížili, neplakal som, prežil som to. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. A na koľko vám to znížili, pán poslanec? Ešte povedzte. 

Rád vám to poviem ja. Nula to nebola určite. Dobre. Uzatváram diskusiu a dávam slovo 

návrhovej komisii.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej 

časti Košice-Staré Mesto schvaľuje 2. úpravu rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto na 

rok 2023 podľa predloženého.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte, prosím. Ešte, pozmeňovacieho návrhu.  

 

Hlasovanie č. 15:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Pokračujeme bodom č. 11.  

 

- - - 

 

BOD č. 11 

Zásady hospodárenia s finančnými prostriedkami mestskej časti Košice-Staré Mesto 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu. Uzatváram diskusiu. Slovo má návrhová komisia.  

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto na základe § 9 zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov s použitím zákona NR SR č. 523/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách 

verejnej správy v znení neskorších predpisov a zákona NR SR č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy v znení neskorších predpisov schvaľuje Zásady hospodárenia 

s finančnými prostriedkami mestskej časti Košice–Staré Mesto  v  predloženom znení. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 16:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Nasleduje bod č. 12.  

 

- - - 

 

BOD č. 12 

Poskytnutie finančnej dotácie z rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto pre Košický 

spevácky zbor učiteľov, Hlavná 68, 040 01 Košice 
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p. Petrovčik, starosta MČ: Dovoľte mi, ako predkladateľovi vám predstaviť. Bola tu doručená 

na úrad táto žiadosť. Je potrebné, aby ste o tejto žiadosti rozhodli, nakoľko je to vlastne takto 

nadefinované. Zároveň ale, ak dovolíte, by som, ak je všeobecná zhoda dal priestor a slovo 

zástupcovi denného centra, či predsedníčke denného centra, ktorá by rada sa vyjadrila celkovo. 

Chcela aj k rozpočtu, ale keďže to súvisí, lebo sú to financie nás, mestskej časti, takže aby sa 

k tomu mali možnosť vyjadriť v súvislosti s tým. Pretože aj v tomto bode v podstate ideme ako 

keby prideľovať financie niekomu cudziemu, ktorý nie je súčasťou, tak ako denné centrum, 

nášho úradu. Tak, ak je všeobecná zhoda, dal by som slovo pani predsedníčke pani Riesovej. 

Nech sa páči. 

 

p. Riesová, predsedníčka denného centra: Vážený pán starosta, vážení páni poslanci, požiadala 

som o slovo ako predsedníčka samosprávy denného centra. V posledných mesiacoch kolovali 

po tomto úrade rôzne názory na spôsob práce v našom klube. Chcem sa poďakovať za dobrú 

spoluprácu a vytvorené podmienky pre činnosť Denného centra seniorov. Nielen že sme 

najpočetnejší klub seniorov s takmer 300 členmi v Košiciach, ale trvale patríme medzi 

najaktívnejších. Svedčia o tom aj trvalé ocenenia s titulom „Team roka“ 2017, 2020, 2021, 

2022. Našimi aktivitami sme známi v meste a prichádzajú k nám ľudia z iných mestských častí, 

ktorých, žiaľ, musíme odmietnuť. Štatút nám nedovolí ich prijať. Dobré meno Starého Mesta 

reprezentujú aj jednotlivci, ktorí dostali titul „Veterán roka“ od Rady seniorov mesta. Pre vašu 

lepšiu informovanosť sme vám pripravili, rozdali, neviem, či dostali ste už, sumár podujatí, 

ktoré sme organizovali v minulom roku. Priebežne obsadzujeme popredné priečky 

v celomestských seniorských športových súťažiach. Napríklad v stolnom tenise, bowlingu, 

petangu, pri šípkach. Naposledy sme reprezentovali Staré Mesto na Olympiáde mestských častí, 

kde sme boli v bowlingu tesne druhý a v petangu tesne tretí. Paradoxom je, že štartovné si 

hradíme z vlastného vrecka. Bowlingová liga a Trojkráľový beh. Pravidelne sa stretávame 

v rôznych krúžkoch v týchto vhodných priestoroch. Dva spevácke, hudobný, jeden tanečný, 

krúžok šikovných rúk, šachový, kartársky a debatný. Využívame aj telocvične na cvičenia. 

Najväčší prínos Denného centra seniorov vidíme v oblasti sociálnej psychológie. Značná časť 

našich členov žije osamelo, čo ešte umocnilo ťažké covidové obdobie s nariadenou 

izolovanosťou. Vidíme to aj na výraznom záujme našich členov o spoločenské posedenia, kedy 

sa kapacita radničnej sály, 110 osôb, naplní za deň, maximálne za dva dni. Ostatní záujemci sú 

pod čiarou. Preto nás mrzia reči o tancovačkách seniorov. Kde inde môžu ísť seniori len tak 

tancovať? Tohoročné akcie Denného centra seniorov, fašiangy, MDŽ, majáles, sme si uhradili 

sami. V programovom rozpočte mestskej časti na roky 2023 – 2025 bolo schválených na 

športové a spoločenské podujatia 1 000 EUR, čo je dosť obmedzujúce. Radi by sme dôstojne 

oslávili napríklad Mesiac úcty k starším. Chcem vysloviť nádej, že sa v niektorej úprave 

tohtoročného rozpočtu uvoľnia prostriedky na tento uznávaný mesiac. Mohla by som uviesť 

ešte mnoho detailov, ale čas nepustí. Vážení poslanci, pozývame vás medzi nás, kde budeme 

môcť poskytnúť viac informácií. Ďakujem za pozornosť. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Takže teraz otváram diskusiu. Nech sa páči. 

Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne pani predsedkyni za informovanie o činnosti. Ja 

si myslím, že ... My sme sa aj chystali, aj škoda, že ... Aj pred chvíľou som bol, no škoda, že 

som úplne ráno pred zastupiteľstvom nespýtal sa členov, že či niekto vystúpi, alebo ono by si 

zaslúžilo denné centrum aj samostatný bod, kde by sme sa aj rozprávali o tom. Ale už keď sa 

tá téma otvorila, ktorá celkom s touto dotáciou speváckeho zboru nesúvisí, tak poviem len 

niečo, čo som chcel povedať. A som rád, že sú tu prítomní aj členovia denného centra, teda 

vedenie, aj poslanecký zbor. Bavili sme sa na finančnej komisii o financovaní denného centra, 
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lebo sa nám rozšírila v podstate v dennom centre, hlavne v rehabilitačnej časti, taká klebeta, že 

doslova, citujem: „Poslanci vzali dennému centru peniaze“. Tu je aj vedúca ekonomického 

oddelenia, je tu pán prednosta, je tu právnik, pán kontrolór, komplet poslanecký zbor. Čiže 

vieme sa aj o tom baviť, ale myslím, že nie je záujem. Len vám chcem skonštatovať, že oproti 

minulosti sa nezobralo. Bol navýšený návrh. Áno, ten sa zredukoval. Čiže to je pravda. A máme 

záujem s vami spolupracovať a aj vás podporovať. Dokonca ja mám záujem aj zastaviť sa za 

vami, lebo som bol na vašej akcii, na ktorú ste si aj vy prispievali. Čiže zastaviť preto sa chcem, 

lebo ja nie som privilegovaný. Čiže vám chcieť prispieť do pokladne aj za to pohostenie, ktoré 

som skonzumoval a ešte dám aj niečo naviac, aby bolo aj nabudúce, ak je taká možnosť. Ale 

ako ste počuli pri VZN, ideme sa zaoberať aj inými kategóriami. Máme viac ako 400 – 450 

staromestských škôlkarov, čiže aj tam sú niektoré samoživiteľky, čiže aj im treba pomáhať. 

Potom aj iné skupiny, ako odkázaní na pomoc v hmotnej núdzi. Čiže myslím si, že možno to 

boli len nejaké nedorozumenia a radi vás pozveme a pozývame vás na komisiu, na nejakú 

komisiu, sa dohodneme s kolegami, na ktorú, kde by sme sa mohli porozprávať aj o tom, ako 

zlepšíme spoluprácu, tak aby sme mohli byť, ako aj v minulosti, minimálne na tých vašich 

akciách, všetci na jednej lodi, aby sme na seba krivo nepozerali, aby sme si vysvetlili prípadne 

nejaké otázky a aby sa nám dobre spolupracovalo. Ja si myslím, že ako sa hovorí, netreba 

hľadať problém tam, kde nie je. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne za slovo. Na úvod musím povedať, že je 

porušený rokovací poriadok, lebo hovoríme o niečom, čo je nie je predmetom rokovania. To je 

po prvé. Po druhé. Dohoda v poslaneckom zbore je, že po dovolenkách sa stretneme s denným 

centrom, pretože sú informácie zavádzajúce, nepravdivé, pretože nič nebolo krátené. To už 

spomínal tu pán kolega Djordjevič. A jednoducho musíte dostať informácie pravdivé. 

A hovoriť o tom, že vy nemáte peniaze na Mesiac úcty k starším je nepravdivý údaj, pretože 

pán starosta v svojej položke práve na Mesiac úcty k starším a MDŽ mal vyhradené finančné 

prostriedky. Len rozpočet bol schválený neskôr, tak to MDŽ bolo ... Už ste to nestihli vyčerpať. 

A som hovorila pani Čižmárikovej, že treba hľadať spôsob ako toto vykompenzovať a urobiť, 

aby ste o tie peniaze neprišli. Ale myslím si, že toto nie je téma na tento bod a navrhujem ... 

Dávam procedurálny návrh na ukončenie diskusie po odznení prihlásených, pretože začíname 

sa baviť o téme, ku ktorej tu nemáme podklady. Keď ich budeme mať, sadneme si s denným 

centrom a si to povieme.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ďakujem. Na vyjasnenie. Čiže keď, pani poslankyňa, 

procedurálny návrh chcete dať, treba sa prihlásiť a bude. A teraz dám slovo pani vedúcej 

ekonomického oddelenia, aby zodpovedala tieto otázky, lebo bolo tu niečo ako keby hodené, 

že starosta má v rozpočte nejaké, úcta k starším. Aby sme si to vyjasnili tie informácie, tak 

poprosím vedúcu ekonomického oddelenia, aby nám vyjasnila, ako to vlastne je, lebo netreba 

tu ozaj že dezinformácie. 

 

p. Benčöová, vedúca oddelenia ekonomického: Takže ďakujem za slovo. Takže v Podprograme 

5.1 Denné centrum staromestských seniorov sú schválené finančné prostriedky na rok 2023 

v celkovej výške 12 814 EUR. Rozpočtované výdavky sú určené na odvody vo výške 391, ktoré 

súvisia z odmien výboru denného centra a 12 423 EUR, ktoré sú rozpočtované na tovary 

a služby. Z toho, na položke energie, vody a komunikácie sú rozpočtované finančné prostriedky 

6 733. Je to z toho titulu, keďže denné centrum je v priestoroch miestneho úradu mestskej časti, 

tak sú alikvotne rozpočítané náklady na tieto priestory. Ďalej sú rozpočtované finančné 

prostriedky na materiál vo výške 1 620, z toho 870 na čistiaci a dezinfekčný materiál 
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a zabezpečenie pitnej vody. Ďalej je tu rozpočtovaný masážny stroj, ktorý bol zakúpený ešte 

v roku 2022, ale uhradený bol v roku 2023vo výške 510  EUR. Ďalej sú tu rozpočtované 

finančné prostriedky na nákup kostýmov pre tanečnice Šťastná žena,  aktívny krúžok v Dennom 

centre seniorov, účinkujúcich na všetkých podujatiach vo výške 240 EUR. Taktiež sú tu 

rozpočtované finančné prostriedky na drobnú údržbu cvičebných zariadení pre seniorov vo 

výške 150  EUR. Ďalej sú tu rozpočtované finančné prostriedky – prenájom sály na podujatia 

pre členov denného centra vo výške 1 000 EUR. Z toho prenájom bowlingovej dráhy 

v plánovanej hodnote 1 000 EUR. Prenájom priestorov, športoviská, zapojenie sa do projektu 

Športová olympiáda mestských častí v roku 2023 vo výške 500 EUR. Ostatné finančné 

prostriedky vo výške 2 420 sú schválené na výdavky na záujmovú činnosť seniorov, a to na 

kurzy a prednášky lektorov. Plánované sú 300 EUR. A na organizovanie športových aktivít 

a spoločenských podujatí v celkovej sume 1 000 EUR. Z toho: Športová olympiáda mestských 

častí 2023, čiže na občerstvenie a ceny vo výške 600  EUR. A jednotlivé turnaje, ako sú 

šachový, kartársky a iné súťaže, ako sú pečenie zákuskov. Čiže sú tu plánované finančné 

prostriedky na ceny, diplomy a občerstvenie v sume 400 EUR. Odmena a výbor denného centra 

je 1 120 EUR. Takže toto sú samostatne rozpočtované položky pre denné centrum. Ostatné 

výdavky, ktoré súvisia s denným centrom, sú rozpočtované ešte v Programe 4.2, a to je Divadlo 

Milénium, ktoré je amatérske ochotnícke divadlo, ktoré vzniklo pri mestskej časti Košice-Staré 

Mesto a pôsobia v ňom študenti, pracujúci, aj seniori. Tam je rozpočtovaná suma 2 740. Takže 

toľko z mojej strany.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ešte poprosím vedúcu tú textovú časť toho rozpočtu, lebo v tom sa 

nejako rozchádzajú tie informácie, že čo bolo vlastne navrhované a ktoré aktivity boli 

vyškrtnuté oproti návrhu v rámci denného centra, lebo o tom bola vlastne debata. Čiže úcta 

k starším. Nie. Však prečítajme, nech si vyjasníme veci. Čiže textovú časť podľa návrhu 

a textová časť, ktorá bola schválená poslancami v rozpočte.  

 

p. Benčöová, vedúca oddelenia ekonomického: Takže návrh na Denné centrum staromestských 

seniorov bol vo výške 19 314. Z toho odvody 391 a v schválenom rozpočte je rovnaká suma 

391. Tovary a služby 18 923 bola navrhovaná suma. Schválená bola 12 623. V položke energia, 

voda a komunikácie, tam sa suma nemenila. Tam ostáva 6 733. Prostriedky na materiál 1 620 

ostáva nezmenené. Na drobnú údržbu ostáva nezmenené. Menila sa suma na prenájom sály pre 

podujatia členov denného centra z pôvodných 2 000 EUR na 1 500. Vypadlo tu úcta k starším, 

prenájom sály na Bačíkovej. A prenájom areálu a športového náčinia na športový deň na 

Alejovej. Čo sa týka ostatných výdavkov na záujmovú činnosť, tak tam boli rozpočtované 8 420 

a schválené boli 2 420. Zmena je v aktivitách športový deň na Alejovej, občerstvenie a ceny. 

Toto vypadlo. A spoločenské podujatia, ako sú Deň matiek, ktoré boli plánované v sume 5 100. 

To sú spoločenské podujatia Deň matiek, Juniáles, Katarínska zábava, Mesiac úcty k starším 

a predvianočné posedenie v celkovej sume 5 100.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Čiže toto všetko vypadlo.  

 

p. Benčöová, vedúca oddelenia ekonomického: Toto vypadlo. Áno.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Tak som rád, že sme si už vyjasnili fakty, aby sme sa už vyhli 

nejakému obviňovaniu. (pozn.: diskusia mimo záznam) Prihláste sa, pani poslankyňa, normálne 

faktickou. No nasleduje ... Všetko, pani inžinierka?  

 

p. Benčöová, vedúca oddelenia ekonomického: V repre fonde sú schválené finančné 

prostriedky pána starostu na zabezpečenie občerstvenia na pracovné rokovania 5 400, na 
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zabezpečenie občerstvenie na rokovania miestneho zastupiteľstva 1 500 a na zabezpečenie 

občerstvenia na akciách Denného centra staromestských seniorov 2 500.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Všetko?  

 

p. Benčöová, vedúca oddelenia ekonomického: Áno. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ďakujem. Procedurálny návrh pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ (procedurálne): Zopakujem to, čo som povedala, že dávam 

návrh procedurálny na ukončenie diskusie po odznení prihlásených.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Bez možnosti faktických? 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ (procedurálne): Bez možnosti faktických.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Máme taký nový výraz v mestskom zastupiteľstve, že hrubá čiara. 

(pozn.: diskusia mimo záznam) 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Hlasujte o tomto procedurálnom návrhu. 

 

Hlasovanie č. 17:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže dobehne diskusia prihlásených a potom ukončíme bod. Nech 

sa páči pani poslankyňa Zolnaiová. 

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ: Ďakujem za slovo. Za mňa môžem povedať, že ma veľmi mrzí, 

že takýmto spôsobom sa o tomto musíme rozprávať a že vedenie denného centra si nenašlo iný 

spôsob ako sa s poslancami spojiť, ale beriem, že je to aj naša chyba. A upozorňovala som na 

to viackrát, že sme mali stretnúť a vysvetliť tieto zmeny v jednotlivých posunoch. Pretože nie 

je to o tom, že sme znižovali, niečo teda áno. Ale niektoré veci sa iba premietli do iných 

rozpočtovaných položiek, napríklad ako bolo spomenuté repre fond pána starostu. Čo sa týka 

výšky, ktorú poskytuje mestská časť, výšky príspevkov, alebo teda finančného obnosu na 

činnosť a chod denného centra. Keď som to správne počúvala a pozapisovala, spolu teda 

s uvedeným repre fondom pána starostu, aj s divadlom Milénium, ktoré teda by malo byť 

súčasťou aktivít denného centra. Tak nám to bolo prezentované. Tak je to viac ako 18 000 EUR. 

A teda späť k bodu, ktorý teraz prerokovávame, a to je poskytnutie 900 EUR inému kultúrnemu 

združeniu, ktoré funguje v mestskej časti Staré Mesto. Staré mesto nie je len jednosmerne 

zamerané, alebo nemalo by byť. A naším cieľom, ako poslaneckého zboru, teda môžem 

povedať minimálne za klub V Starom Meste po novom, je aby sme podporovali širokú škálu 

kultúrnych podujatí, ktoré sa u nás dejú a širokých aktérov, aby sme dali priestor odprezentovať 

sa viacerým, ktorí sa v mestskej časti pohybujú a prispievajú k rozvoju kultúry. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nasleduje pani poslankyňa Zvarová Bašistová. 

 

p. Zvarová Bašistová, poslankyňa MiZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja tiež zareagujem 

veľmi krátko. V prvom rade chcem povedať, že tak ako tu sedíme, tak každý si váži našich 

seniorov a seniorky. Myslím, že na tom sa zhodneme. A tak isto máte veľmi dlhú tradíciu, ktorá 

spadá ešte do 90-tych rokov. Viem, že na Hlavnej ulici, ešte za čias pána Süliho, ste mali aj 

vlastnú budovu. Ale boli to trošku iné časy, iná spoločenská aj politická situácia. A skutočne, ja 
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sama veľmi som aj podporovala v parlamente, aj podporujem, záujmy seniorov. Ale tak, ako 

povedala aj pani kolegyňa, tak máme tu aj iné cieľové skupiny, ktoré by sme radi podporovať. 

A ja navrhujem niektoré akcie možno do budúcna spojiť aj buď s našimi detičkami, alebo 

s mládežou. Alebo proste urobiť taký zdvojený efekt, kde budeme mať radosť možno všetci 

a širší záber komunít, ktoré máme tuná v našom Starom Meste. A skutočne, každý z nás sa 

zaoberá nejakou problematikou a chceli by sme podporiť aj iné skupiny obyvateľstva, ako ste 

už videli tuná počas zastupiteľstva. Či už sú to samoživitelia, alebo rodiny s detičkami s ťažkým 

zdravotným postihnutím, alebo celkovo ľudí, ktorí majú nejaké finančné, sociálne a iné 

zdravotné problémy. Ale to neznamená, že vás nechceme podporovať. Veľmi radi sa s vami 

stretneme a porozprávame. A ja budem veľmi rada, keď sa budeme rozprávať otvorene. Mne je 

veľmi ľúto, že ... Cítim ja už dlhodobo takú napätú atmosféru a sú tu aj osoby, ktoré šíria 

myslím, nielen resp. nie na úrade, ale aj z vašich radov, treba sa o tom otvorene porozprávať, 

klebety aj o nás. Čo mne sa osobne veľmi nepáči. Veľmi rada sa potom porozprávam, že čo sa 

deje a ako sa deje. Nikto vám nič nechce vziať. Ale treba si uvedomiť, že ten rozpočet 

nenafúkneme a treba prerozdeľovať financie spravodlivo medzi viacero skupín. Tým, že vy ste 

naša silná skupina, ktorú si vážime, ale treba byť k sebe úprimný a treba navzájom 

komunikovať, aby nedochádzalo k nejakým klebetám, dezinformáciám. Takže veľmi radi sa 

s vami stretneme a veci si vysvetlíme. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Kočiš.  

 

p. Kočiš, poslanec MiZ: Ďakujem za slovo aj ja. Áno, tento bod, alebo pod bod, nebol 

v programe, ale o tom bola malá diskusia. V podstate ja môžem povedať za seba, že súhlasím 

absolútne s predrečníkmi na tému denného centra atď. Čiže k tomu nemám čo viacej povedať. 

Ale v krátkosti k bodu 12, o čom je tento bod, o tom Speváckom zbore učiteľov, ktorý vlastne 

nie je tak hocikto. Je to 75 ročná inštitúcia v rámci Košíc. Reprezentuje Košice na rôznych 

stretnutiach, akciách v rámci Slovenska, medzinárodne. Ak niekto poznáte Colegium Košice je 

to vlastne, dá sa povedať, na rovnakej úrovni. Niečo podobné v rámci tohto odboru. Takže 

myslím, že tá dotácia 900 EUR na ich možnosť prispenia na ich výročie 75 ročného 

reprezentovania je, dá sa povedať, nejaká symbolická z našej strany. A v rámci ich programu 

budú mať vianočné vystúpenie aj v Košiciach. Okrem ďalších akcií samozrejme, ktoré 

organizujú. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Uzatváram diskusiu a dávam slovo návrhovej komisii  

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto schvaľuje poskytnutie finančnej dotácie z rozpočtu mestskej časti Košice-

Staré Mesto na rok 2023 vo výške 900 € žiadateľovi Košický speváčky zbor učiteľov, Hlavná 

68, 040 01 Košice, na účel prenájmu priestorov v Dome umenia Košice - koncert k 75. výročiu 

založenia Košického speváckeho zboru učiteľov. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 18:  za: 13, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Pokračujeme bodom č. 13.  

 

- - - 
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BOD č. 13 

Poskytnutie finančnej dotácie z rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto pre SVB Park 

Angelinum 17, 18 so sídlom Park Angelinum 17, 040 01 Košice 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu. Pani Ing. Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Vážený pán starosta, vážené kolegyne, kolegovia, k tejto 

dotácii sme sa vyjadrili na finančnej komisii. Sme toho názoru, že bolo by dobré, keby sa 

mestská časť spojila s predsedom Spoločenstva vlastníkov bytov, našli spoločné riešenie 

z rozpočtu mestskej časti, pretože môže nastať ten precedens, že sa budú ďalší hlásiť. Takže 

bolo by dobré tak, ako sme maľovali materské školy, tak takouto istou formou vyriešiť aj tento 

podchod na Komenského, pretože musíme uznať, že je to ozaj veľmi inkriminovaný priestor 

pre všelijakých tých sprejerov amatérov. Znehodnocujú ten priestor a ten priestor po 

rekonštrukcii domu by si zaslúžil ozaj jednu peknú maľbu, ktorá ozaj skrášli verejné 

priestranstvo, lebo ten vizuálny pohľad bude do verejného priestoru a uvidia ho všetci 

obyvatelia. Tak nevidíme dôvod, prečo by spoločenstvo vlastníkov bytov malo znášať. Ono 

nech poskytne stenu a naši sprejeri, s ktorými má mestská časť spoluprácu, aby našlo vhodný 

motív a to poriešilo. Tak taký bol záver z finančnej komisie.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Neviem o tom, žeby naša mestská časť mala svojich 

sprejerov. A opäť sa vrátim k tomu, čo som povedal pred chvíľou. Akonáhle mám nulu 

možnosti presunu rozpočtu, ja odmietam nejaké robiť od tejto doby. Potom ja som za to bitý. 

Dnes ma vyzývate, že mám hľadať nejaké financie. Ja sa opýtam. Kde a ako to mám urobiť, 

keď poruším zákon? Nech sa páči, pani poslankyňa. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ (faktická): My sme sa o tom bavili, aj o tejto stránke, že určite 

nechceme z toho, aby ste to čo máte a čo už je narozpočtované, aby sa z toho zobrali peniaze. 

Ale treba prv sa niečom dohodnúť a potom nájdeme aj to riešenie. Nemôžeme povedať, že 

mestská časť nemá sprejerov, v takom ozaj doslovnom preklade, nemá. Ale vieme, že mestská 

časť zabezpečovala maľovanie stien v materských školách. Takže sú nejaké tie skupiny, na 

ktoré máte dosah, máte na nich kontakt. Treba sa s nimi stretnúť. A keď nechcete sa s nimi 

stretnúť, tak sa s nimi stretneme my poslanci a nájdeme my riešenie. Ale treba si to potom 

povedať, že nie.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hej. Ďakujem. Ja sa rád stretnem s každým, len opäť. Vrátim zase tú 

pomyselnú loptičku. Aj ten sprejer nepríde zadarmo, aj tá farba niečo stojí. Tak ja vás, pani 

poslankyňa, prosím. Povedzte mi, poraďte mi, v ktorej položke a ako to mám urobiť. Ďakujem. 

Pán poslanec Konečný. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ďakujem pekne. Ďakujem pani Hulmečíkovej, ako predsedkyni 

finančnej, že trošku osvetlila. Ja len za seba som chcel, že v tomto bode sa zdržím, lebo príde 

mi to, že 1 500 EUR od nás, z tej dotačnej schémy, na grafity. Nie som s tým ja veľmi 

stotožnený. Keď sa jedná o nejaké kultúrne podujatia, nejaké umelecké telesá, prípadne charita, 

ako máme tie tri rodiny, ktorým pomáhame, tak jednoznačne, že áno, z tej dotačnej schémy. Ale 

toto mne sa zdá skutočne také, že 1 500 EUR za grafity. Takže tuná ja sa teraz zdržím. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Je to na polemiku. Niečo sa zdá veľa, niečo sa zdá málo. 

Som minule ako zástupca vlastníkov tiež bol prekvapený, keď sme opravovali bránu, že koľko 
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stojí farba. Nehovorím o hodine pracovníka, ale to je každého osobná vec ako sa k tomu 

postaví. Samozrejme, že ono, keby sme porovnali niektoré peniaze. Niektoré pre nás z pohľadu 

niektorých poslancov môžu byť vyhodené peniaze. Niekomu sa to páči. Ale aby som tu 

ozrejmil, že ja by som nehlasoval ani za cent, pokiaľ by išlo o samotný blok. Ale tu ide 

o podchod, čiže ide o verejný priestor, preto to podporím. Inak pre samosprávu, ktorá nie je 

nejakou prechodovou, že ulicou, to si myslím, žeby to mali zaplatiť jednoznačne vlastníci. Aj 

keď si to oni nespôsobia, ale len chcem upozorniť na to, že ide o podchod, čiže de facto verejný 

priestor.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. S procedurálnym návrhom pani poslankyňa Faťolová.  

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ (procedurálne): Ja som sa chcela do rozpravy prihlásiť. Pardón. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Pán starosta, zopakujem. Nechcem sa opakovať ako papagáj. 

Hľadajte prv riešenie. Nájdime to riešenie a potom budeme hľadať peniaze. Nikto nehovorí, že 

má prísť sprejer robiť to zadarmo. Ale prosím, vidím tu hodenú rukavicu, že budeme sa my 

tomuto venovať. Dobre. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ja neviem, pani poslankyňa, tri body dozadu ste schválili zásady 

hospodárenia rozpočtových organizácii. Plus, hovorím, je tam tá nula. Vy ma navádzate 

normálne, aby som porušoval zákon. Či ideme sa pozbierať po skončení? Každý dáme po 

stovke a ideme to nasprejovať? Lebo vážne, na jednej strane tak, keď to, a zase potom úplne 

naopak. Tak keď raz chceme dodržiavať pravidlá a predpisy, tak ja teraz nemôžem tam 

hocikoho a skade, z čoho, z akej položky v rozpočte zaplatíme tých ľudí, aj tie farby? Tak 

poraďte mi. Ja vás v dobrom žiadam. Ja to chcem urobiť. Keď nechcete dať dotáciu, povedzte 

mi, prosím vás, ako, alebo prípadne poďme to spolu urobiť nejako. Len mi dajte návod, aby 

som zároveň nebol vami bitý o polroka, že som zase porušil, neviem čo som urobil a takéto 

veci. Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič s faktickou. 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Prepáčte, pán starosta, keď som správne pochopil, balík, 

ktorý je na dotácie, je už na tento rok rozdaný. Tak? Či nie?  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Spýtame sa ekonomického.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Či vlastne vy ste reagoval na to, že kolegyňa hovorila 

o iných možnostiach. Nie. Tak tie iné možnosti, ja by som teraz v tomto momente ani neotváral, 

lebo ... 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Však ja nemôžem ináč to financovať, z iných možností. Pán poslanec 

Grega, faktická. 

 

p. Grega, poslanec MiZ (faktická): Je to tak jednoduché. Keď chceme získať peniaze, tak treba 

zvýšiť príjmy a znížiť výdaje. Hej? Tým sme sa stále riadili a sme nemali problém. A mal aj 

klub, aj všetci ste tak boli financovaní, že až. To nemôžete povedať. Treba hľadať riešenia ako 

to urobiť. Pokiaľ je tam nula, nie je problém zvolať zastupiteľstvo. Schválime to. Dobre. Ja 

budem prvý na najbližšom normálnom zastupiteľstve navrhnem, ja neviem, aby to nebola nula. 

Nech je to jedno alebo dve percentá. Áno, nech tam nie je nula, aby sa mohlo robiť. To je všetko.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič. 
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p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne, pán starosta. No zatiaľ, kým bude otvorený tento 

bod a bude hlasovanie, samozrejme že ja som poslanec, ja nemôžem žiadať, ale môžem 

poprosiť, aby pani vedúca ekonomického alebo ktokoľvek z úradu mi pomohol spočítať, ktoré 

sme zatiaľ pridelili dotácie. Myslím, že Úsmev ako dar. Mali sme tam v balíku, pokiaľ si dobre 

pamätám, 15 000 EUR.  Knižnici sme dali, Bábkové divadlo - Virvar. Čiže predchádzajúci bod 

sme dávali tiež teraz 900, že či to je kryté a či to je tých 1 500. Ale teraz máme na stole žiadosť 

podľa VZN. Čiže sa zaoberajme tou žiadosťou, lebo spoločenstvo podalo žiadosť, nie že 

mestská časť mu má zrealizovať. Spoločenstvo podalo žiadosť, že chce príspevok od mestskej 

časti. Teraz sa to spočíta. Keď nemáme toľko peňazí, dáme koľko máme. A je na nich ... Lebo 

my môžeme dať aj menej. Je na nich, či to budú vedieť zrealizovať. Keď nie, tak budeme hľadať 

možnosti. Toto je tu trošku zo všetkých strán, aj zo strany úradu, aj zo strany komisie. Nie je to 

dotiahnuté. Nie je to dobre pripravené. To tu sa zhodnime. Čiže ja poprosím, keď máme peniaze, 

tak to schváľme, lebo nič na tomto projekte nevidím zlé. Je to nejaký pilot. A toto, čo hovorila 

pani Hulmečíková, a to sú iné možnosti, v poriadku, ale ... V poriadku. Ale od komisie, keď sa 

také stretnutie neuskutočnilo a dnes máme rokovanie zastupiteľstva a máme túto žiadosť, ktorá 

nebola späť vzatá a ani k stretnutiu nedošlo. Aké máme my, ako poslanecký zbor, možnosti?  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Blaškovičová s faktickou. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ (faktická): Ďakujem pekne. Faktická na pána Djorjdeviča, 

ktorý hovorí, žeby podporil tento návrh. Ja zas hovorím, že je to precedens a prečítala som si 

tú žiadosť. Tak tá žiadosť je pár vetová. Dokonca tam ani vôbec nie je napísané, akým spôsobom 

by bola propagovaná, participovaná mestská časť. Tam tá kolónka je úplne prázdna. Takže ja si 

myslím, že aj keď je to určite v záujme všetkých občanov, obyvateľov mestskej časti, aby ten 

podchod vyzeral pekne. Určite by som nebola za to, aby to financovali oni. Aby to bolo z našich 

peňazí s tým, že mestská časť tam ani nebude nejakým spôsobom uvedená. A naozaj nevieme, 

kto to bude robiť, ako to bude vyzerať, aký je tam návrh. A na to 1 500 EUR je naozaj vysoká 

čiastka. A budeme tu mať nabudúce žiadosti od spoločenstiev vlastníkov bytov z celej mestskej 

časti.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Zolnaiová. 

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ: Pozerám stránku Poď na dvor – leto 2018. Podobný prípad a ako 

sa to dá riešiť. Dobrý príklad z praxe. Obyvatelia na Komenského ulici, iste viete, fungujú 

nejaký ten čas. A jeden z prvých aktivít, ktoré urobili, bolo, že spolu so susedmi zrekonštruovali 

schátraný podchod a namaľovali maľbu. Viem, že vtedy na to prispelo, myslím si, že K13. 

Žiadali o finančné prostriedky na maľby atď. Všetko ostatné si zrealizovali sami. Vytvorili pri 

tom aj dobrú atmosféru, komunitu, ktorá sa dnes rozvíja. Každý o nej asi počul a pozná tento 

projekt. Je to o občianskej participácii. O tom, že sa ľudia medzi sebou lepšie spoznali v danom 

okolí, že spolu trávia teda aj čas. Vytvorila sa tam komunita. A teda tento rozmer, ktorý by som 

veľmi rada podporila a videla aj v tomto, prednesenej požiadavke o finančnú dotáciu, zatiaľ mi 

chýba. A preto tento návrh, v takom znení, ako je teraz, túto žiadosť nepodporím. Pretože malo 

by nám ísť presne o takéto medziľudské a umelecké aktivity, ktoré by sme mali rozvíjať 

v mestskej časti. Ak sa právnická osoba domáha finančných prostriedkov na rekonštrukciu 

budovy, tak to by sme mali naozaj prejednávať v iných inštanciách.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. S faktickou pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Takto. Ja nie som ani slepý, ani hluchý. A nemôžem 

povedať, že pripomienky kolegýň, všetkých troch, neboli miestne, alebo neboli vecné. Spôsob 
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propagácie, áno. Ale tam zas píše, motív inšpirovaný mestskou časťou, po dohode. Čiže, veľmi 

keby chcela mestská časť byť odprezentovaná, že na to dala peniaze, tak kľudne by sa aj erb 

mestskej časti , s dovolením pána starostu, mohol namaľovať. Prepáčte, ale už druhýkrát to 

píska po 30 sekundách. My máme minútové faktické. A dobre. Viem si predstaviť, že dnešný 

deň by sme im neschválili túto žiadosť. Ale bol by som rád, aby sa to nedalo, táto žiadosť a tento 

kontakt, do koša. A aby kontaktná osoba, priložená k žiadosti, bola prizvaná na komisiu, či už 

kultúry alebo finančnú a verejného poriadku, a aby sme spoločne niečo vytvorili. Lebo zase, 

povedať „nie“ a neurobiť nič ďalej, by nebolo fér. Čiže, keď sa vieme takto dohodnúť, že 

môžeme. Asi to prerušiť nevieme, lebo je to na daný kvartál. Kolegyne, sa môžeme vyjadriť. 

Tak potom by som navrhoval, keď sa to dá prerušiť. Neviem, či mi vie pán kontrolór alebo 

právnik, alebo pán starosta povedať. Lebo žiadosti sú, podľa VZN, na kvartál. Ja by som potom 

navrhoval prerušiť, lebo nerád by som niečo dával do koša. A naozaj nepoznám týchto ľudí. 

Ale zase takto úplne niečo odpískať, alebo odpísať, čo nie je úplne zlý zámer, nie je celkom 

také fér.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Tak, ďakujem. Prerušiť sa dá všetko, len treba chcieť. Ja si myslím, 

že moment podania, podmienka bola splnená. A aj keď 30. decembra o tom rozhodnete, tak ... 

Takže procedurálny návrh pán poslanec Kočiš.  

 

p. Kočis, poslanec MiZ (procedurálne): Ďakujem. Tak dávam procedúru na ukončenie diskusie, 

aj s faktickými s tým, že ja som tak isto otvorený tomu. Poďme diskutovať, ale nejakou inou 

formou ako podporiť niečo takéto, lebo bol by to precedens, za mňa. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže hlasujte, prosím, o prerušení tohto bodu. S dobehom diskusie. 

Áno. Takže aj diskusia dobehne nabudúce. Čiže plná hrubá čiara. (pozn.: diskusia mimo 

záznam) Tak doplňujem slová pána poslanca. Takže zopakuj, pán poslanec svoj návrh. 

 

p. Kočiš, poslanec MiZ (procedurálne): Dávam návrh na ukončenie diskusie, dobehnutie 

diskusie a ukončenie tohto bodu a poďme hlasovať.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte, prosím.  

 

Hlasovanie č. 19:  za: 9, proti: 0, zdržalo sa: 2 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže bod bol prerušený. Aha. Bola ukončená diskusia. Takže, keďže 

diskusia bola ukončená, je tam posledný procedurálny návrh pána poslanca Djordjeviča.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (procedurálne): A ja dávam procedurálny návrh ... Pán Kočiš 

povedal, že vrátane prihlásených, takže kolegyňa môže pokračovať. Kľud. Dobehnú. A ja 

dávam procedurálny návrh o prerušení tohto bodu, po ukončení diskusie. Prerušenie bodu. Čiže 

do ďalšieho riadneho zastupiteľstva. Po ukončení diskusie. Aby sa nehlasovalo o tomto bode.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže idete hlasovať o prerušení tohto bodu s tým, že sa dokončí, 

dobehne diskusia tých, ktorí sú prihlásení. Nech sa páči. 

 

Hlasovanie č. 20:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže sme to prerušili a pokračuje v diskusii. Pokračujeme. Takže, 

pani poslankyňa Zvarová Bašistová. 
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p. Zvarová Bašistová, poslankyňa MiZ: Ja len veľmi krátko. Ďakujem veľmi pekne. Navrhujem 

porozmýšľať, či jednou z tých foriem, ako by sa dalo riešiť, by nebol aj participatívny rozpočet. 

Lebo na to vyčlenené prostriedky máme a to by to vyriešilo. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže ďakujem. Bod bol ukončený, či prerušený. Takže 

pokračujeme bodom č. 14.  

 

- - - 

 

BOD č. 14 

Informácia o výsledkoch kontroly Najvyššieho kontrolného úradu Slovenskej republiky 

a prijatých opatreniach 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu v bode č. 14. Ak sa nikto nehlási, ukončujem 

diskusiu a slovo má návrhová komisia. 

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie Informáciu o výsledkoch kontroly Najvyššieho 

kontrolného úradu Slovenskej republiky a  prijatých opatreniach. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte, prosím. 

 

Hlasovanie č. 21:  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Pokračujeme bodom č. 15.  

 

- - - 

 

BOD č. 15 

Informatívna správa o poskytnutých jednorazových dávkach sociálnej pomoci za rok 

2022 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Prv, než dám slovo predkladateľovi, ešte poviem k tomu 

predchádzajúcemu bodu, lebo bola tu taká otázka. Takže tá kontrola Najvyššieho kontrolného 

úradu, bola za obdobie cca nejakých dvoch mesiacov. Bola to kontrola v súvislosti 

s prefinancovaním ubytovania odídencov z Ukrajiny. Takže kontrolný orgán takmer dva 

mesiace preveroval všetky podklady a všetko ohľadom tohto administrovania, vlastne týchto 

odídencov, a preplácania tohto ubytovania. Čiže aj táto kontrola potvrdila, že tieto financie, 

ktoré aj vlastne na základe týchto ubytovaných získame v rámci FAST CARE, že sú dobré 

a dobre mierené. A robíme prácu poctivo a kvalitne. A touto formou sa chcem aj poďakovať 

zamestnancom úradu, ktorí sa podieľali na tom, že ... A vlastne dodnes sa podieľajú na 

každodennej mravenčej práci, administrovania ukrajinských odídencov a ubytovania s tým 

súvisiaceho s ich pobytom tu v Košiciach. Takže k tejto informatívnej správe o poskytnutí 

jednorazových dávok dám slovo pánovi prednostovi, ak dovolíte. Nie. Tak potom v podstate 

otvorím diskusiu rovno. Nech sa páči. Ak sa nikto nehlási, uzatváram diskusiu a slovo dávam 

návrhovej komisii.  

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie Informatívnu správu o poskytnutých jednorazových 

dávkach sociálnej pomoci za rok 2022 v  predloženom znení. 
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p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 22:  za: 13, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Pokračujeme bodom č. 15.1.  

 

- - - 

 

BOD č. 15.1 

Personálne otázky 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, dávam slovo predkladateľovi. Pani poslankyňa 

Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Ja som zaraďovala tento bod len kvôli tomu, že pán predseda 

sociálnej komisie tu nebol. Takže to je jeho parketa.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, pán poslanec Priester. 

 

p. Priester, poslanec MiZ: Ďakujem pán starosta. V podstate, na minulom zasadnutí zdravotnej 

a sociálnej komisie sme prizvali ďalšiu nádejnú členku z radov neposlancov, ktorá by mohla 

obohatiť našu sociálnu komisiu, ako svojimi odbornými, ako aj ľudskými znalosťami z danej 

témy, najmä sociálnej oblasti. Ide o doktorku Soňu Hlaváčovú, ktorá pôsobí s Arcidiecéznou 

charitou. Spolupracuje úzko s mestskou časťou, takže asi ju viac netreba predstavovať. Povedal 

by som už len toľko, že jednohlasne prešla na komisii, takže dúfam, že podporíte túto 

nomináciu. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Otváram diskusiu. Uzatváram diskusiu. Dávam slovo 

návrhovej komisii.  

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto volí za členku komisie zdravotnej, sociálnej a na prevenciu a riešenie 

závislostí Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto p. PhDr. Soňu 

Hlaváčovú, PhD. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže hlasujte.   

 

Hlasovanie č. 23:  za: 13, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Nasleduje bod č. 15.2.  

 

- - - 

 

BOD č. 15.2 

Zásady informovanosti občanov mestskej časti Košice-Staré Mesto prostredníctvom 

sociálnych sietí a iných internetových platforiem 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Slovo dávam predkladateľovi. 
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p. Priester, poslanec MiZ: Ďakujem, pán starosta. Takže, ako všetci ste videli v predloženom 

dokumente a v dôvodovej správe, ako je aj uvedené a zároveň aj z našich skúseností, ako 

poslancov, vyplynula takáto požiadavka na stanovenie jasných pravidiel na používanie 

sociálnych sietí a iných internetových platforiem, ktoré sú využívané mestskou časťou ako 

oficiálny komunikačný kanál. Vlastne v tomto návrhu sú zohľadnené jednak práva, ako aj 

povinnosti ako miestneho úradu, tak aj poslancov. Je tu návrh na vybudovanie tzv. editorskej 

rady, ktorá by bola zložená z predsedov komisií miestneho zastupiteľstva a títo by mali 

schopnosť, alebo teda možnosť opravovať, editovať alebo prípadne, ak by bol príspevok veľmi 

zavádzajúci, ho nechať až vymazať. A muselo by prebehnúť vlastne hlasovanie, kde 

nadpolovičná väčšina z tejto editorskej rady by musela rozhodnúť o danej úprave, vymazaní, 

alebo nejakej zmene textácie. Takže návrh máte pred sebou. Keď niečo sa chcete pýtať, pýtajte 

sa. Len možno by som ešte dodal, že nie som sám, kto prišiel s týmto návrhom. Ako je na 

origináli uvedené, je tam skupina poslancov. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Otváram diskusiu. Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne pán starosta. Návrh je starší. Aby som bol 

objektívny, lebo ja myslím, že ono, netreba nikdy zavádzať. Je treba hovoriť pravdu. Však tak 

sme skladali aj sľub. Musím povedať, že jún v podaní tejto stránky je ukážkový. Tam by som 

nenašiel jednu závadu. Teraz naozaj, nechcem byť osobný, možno ... Takto. Vedel by som 

polemizovať o príspevku, kde myslím, že pán zástupca, 8.6. príspevok, že sa zúčastnil Rallye 

Opatovská. Čiže akcia, ktorá, neviem. Mestská časť ju neorganizovala. Ja naozaj, nechcem to 

tu rozvádzať, však aj iné spomeniem príklady. Len ním začnem z dátumového hľadiska, že 

posádka staromestského vicestarostu. Ja neviem o tom, žeby mestská časť sa do toho zapojila, 

že či to bola akcia organizovaná mestom, či mestskou časťou, či on tam išiel vo voľnom čase. 

To absolútne teraz nemám na mysli, či mal dovolenku, alebo išiel ako zástupca. Proste, len 

hovorím, že tento príspevok jediný v júni by som možno, ale bolo tam 12 príspevkov. Jún bol 

úplne v poriadku. Ale teraz, keď sa bavíme o tom, že napríklad z minulosti. Mestská časť na 

tejto Facebook stránke volala na maratón. Hej? Vás poprosím, kolegovia, sústrediť sa na to, čo 

hovorím, nie na chlebíčky. Maratón. Bolo pozývané, že mestská časť vás volá fandiť. Poďte 

fandiť. A potom som tam prišiel ráno a sa tam staval stan, kde boli vylepení kandidáti istého 

politického spektra. Čiže de facto bola tá stránka zneužitá na politickú propagáciu. Čiže, aby sa 

takým veciam predišlo. Potom bol v Bernátovciach pán starosta, aj so zástupcom. Neviem, či 

tam bola aj pani poslankyňa Galdunová. Nejakú telku kúpili, nejaký nákup tam doniesli, alebo 

športové pomôcky. Tiež, vôbec som nevedel, či tam boli vo voľnom čase. Potom sa podarilo 

presadiť ... No, naozaj nie. Ani to nevyplývalo. Nebolo to vhodné na tú stránku. Keď máte 

vlastné aktivity, patria tam. Poslanci boli na brigáde, požiadali oficiálne o to, aby mohli byť 

uverejnení na Facebook, že boli na brigáde. Ale vlastne nemajú dosah na to. To ja teraz vôbec 

nechcem takto nejak ohnivo tu hovoriť. Ja hovorím z hľadiska faktov. V minulosti bola na tejto 

stránke pani poslankyňa Galdunová uvedená ako splnomocnenkyňa pre bezpečnosť. Pričom 

toto zastupiteľstvo jej taký mandát nedalo. Je tam veľmi často krát priama reč pána starostu, 

kde hodnotí rôzne podujatia. A vôbec sa mi nepáči prezdieľavanie cudzích akcií. Čiže toto. Ale 

ináč, hovorím, sa to zlepšilo.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, faktická pán poslanec Eperješi. Zástupca, pardón.  

 

p. Eperješi, poslanec MiZ (faktická): Ja len k pánovi Djordjevičovi. Vidím, že zas si osobný. 

Ale vysvetlím ti to, lebo nevieš. Boli sme oslovení, ako mestská časť. Nie ja, ale pán starosta. 

Ale pán starosta mal iné povinnosti, tak ako zástupca som bol poverený, že ísť na Rallye 

Opatovská, pretože sme podporovali handicapované deti. A bol som tam na vlastnom aute, za 
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vlastný benzín. Ako vieš, ako zástupca starostu, nemám dovolenku, že si nemusím ani hlásiť 

dovolenku. Tak neviem, na čo to tu vyťahuješ a robíš zo seba len nejakého takého, ja neviem, 

diskutujúceho, ktorý rozpráva k ničomu. Ďakujem pekne.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nasleduje pán poslanec Konečný. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ďakujem pán starosta. Ja len krátko. Nebudem k tomu nejak dlho. 

Zaoberali sme sa, alebo teda táto iniciatíva netrvá dlhšie. V podstate áno, niektorí poslanci 

chceli sa zapojiť do tvorby, obsahu Facebooku. Do toho, aby mali na to nejaký väčší vplyv. Aby 

nejakým spôsobom vedeli tam aj oni prispievať, alebo tvoriť obsah. Ja len za seba poviem 

toľko, že som to vravel aj na klube. Mám s tým problém z toho titulu, že ja toto, okrem iného, 

robím v divadle, keďže som admin webu, Facebooku, Instagramu, YouTube a podobne. A preto 

sa musím zdržať, lebo sám viem ako tá práca, ako sa to tvorí, ako sa to robí. A tým by sa vlastne 

tá flexibilita a tá operatívnosť v podstate naštrbila, alebo nejakým spôsobom by to nebolo také 

operatívne, ako tá sociálna sieť má byť, po zriadení tejto editorskej rady. Takže preto som aj 

našim vravel, že nemôžem to spraviť, lebo sám to robím, takže viem čo to obnáša. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Chcem sa ospravedlniť. Ja som, nevyučujem ani zákony 

samosprávy. Ja som predpokladal, že zástupca má dovolenku, ale nemá. Som si overil. Takže 

áno, tu som nechcel krivdiť. A vôbec to nebolo tak myslené. Ale bolo to tak myslené, že či tá 

akcia mala niečo spoločné s mestskou časťou. (pozn.: diskusia mimo záznam) V poriadku. Áno, 

ja hovorím, že tieto príspevky, ako ste boli aj na Jazere posádka, proste tá trojica tam bola isté 

mesiace, apríl – máj, dosť často. A ja netvrdím, majú štatutári (starosta, zástupca) 

reprezentatívnu úlohu. Len práve o to tu ide, aby sa odlíšili súkromné aktivity od aktivít 

oficiálnych. Keď je to tak, samozrejme my sme o tom nevedeli a nemáme o tom informácie. 

Boli spomenuté tie Bernátovce. Potom v minulosti, kolegovia mi uznajú, boli prezdieľavané 

súkromné statusy starostu. Aj keď musím objektívne povedať, neboli to politické, nebola to 

politická kampaň, ale ja neviem. Vyjadril sa napríklad k nečistote a sa prezdieľavala jeho 

stránka. Čiže to sú len. Áno, ja si myslím, že sa to nemá robiť. Vyzerá to totálne amatérsky. 

Nechcem tu rozoberať človeka, ktorý to proste. Nazvime to admin, hej, aby sme nehovorili 

o konkrétnom zamestnancovi. Mne sa nepáči už od začiatku, teda už 4 roky, spôsob vedenia 

týchto príspevkov. A ešte nehovorím o tom, o hádaní sa, a to viacerí z vás mi povedali, že to 

videli. O zapájaní sa do diskusie, kde sa nejakým učiteľským spôsobom niekto baví. To 

kolegyňa mi včera tak isto povedala, že to eviduje. Však tu sa bavíme nie o cenzúre. Ja hovorím, 

že jún ... Tu by som sa spýtal, odpísal by mi zástupca, že on tam bol ako za posádku mestskej 

časti. Povedal by som, v poriadku. Možno by sa tam doplnila textácia, že mestskú časť 

reprezentovala posádka, bla bla, a by to bolo v poriadku. Však tu tak isto, čo sa týka príspevku 

v Staromestských listoch, bol raz upravený text. Raz bol rešpektovaný. Čiže tu sa nebavíme 

o niečom zásadnom. Ja som pochválil vás na úvod. A Vlado, naozaj, len z toho hľadiska, že ten 

bol dátumovo prvý. Tam bolo xy v minulosti. Preto som spomenul tvoj príspevok, o tej rallye, 

nie preto, že som chcel si kopnúť.  Ja neviem, či nevidíte, ale ja nie som tu naladený bojovo, 

ani ako indián, žeby som mal pomaľovanú tvár. A pán starosta mi uzná, že dneska, asi po 

štyroch rokoch, som sa ani neozval, keď bola správa starostu. Takže, ako nie. To ja len sa bavím, 

ja tu len niečo hovorím o nejakých pravidlách. To je všetko. Nič iné. Nič viac a nič menej. Áno. 

Ešte desať sekúnd poprosím. A treba uznať, aj tento zbor má uznať, že priestor pre starostu na 

takých stránkach patrí. Ale ja tvrdím, že 13 poslancov by malo zhruba mať toľko priestoru 

dokopy ako jeden starosta. Vtedy je to vyvážené medzi zastupiteľstvom a starostom. Vtedy je 
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to fér. Ale áno, on má mať 13 krát viac priestoru ako jeden poslanec. To bez debaty. Toto ja 

uznám. Lebo je štatutár, vyhral voľby s jasným náskokom atď.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nasleduje s faktickou pán zástupca. 

 

p. Eperješi, zástupca starostu MČ: Nebudem ti tu Michal rozprávať, že si osobný, keď ty tvrdíš, 

že nie si osobný. Ale si osobný, ide ti o moju osobu. Tak isto, ako si ma nahlásil na mestskú 

políciu, že som prešiel vláčikom po Hlavnej ulici. Je pravda síce, že som sa pomýlil 

o polhodinu, ale vozil som deti, ktoré oslavovali sedemdesiat rokov. A robil som to za vlastné 

peniaze, s vlastným vláčikom, a ty ma nahlásiš na mestskú políciu, že som prešiel. Áno, zaplatil 

som pokutu. Uznal som si. Si osobný. Ešte raz. Ja mám 5 000 sledovateľov na Facebooku. 

Prezdieľala ma stránka Košice-Staré Mesto, ale len kvôli tomu, lebo som išiel za posádku 

Košice-Staré Mesto. Podporil som handicapované deti za vlastné peniaze. Neviem, čo ti vadí. 

Rob to ďalej. Robíš to skvele. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Grega nasleduje s faktickou.  

 

p. Grega, poslanec MiZ (faktická): Padli tu slová, že cenzúra. Áno, nuž autocenzúru som ja 

robil kedysi v minulosti, kedy som sa vyškrtával, aby to tam nebolo, lebo jeden predstaviteľ sa 

nemá chváliť jednoducho tým. Chváli sa prácou. Ja už ani nečítam, ani Staromestské listy, ani 

sa nedívam na tú stránku, lebo mi je zle z toho, čo tam  uvidím. Len ja, ja, ja. Takže, 

nerozprávajme o tom. Tí, ktorí to robia, vedia veľmi dobre prečo to robia a mne to nemusia 

vysvetľovať. A poďme už hlasovať.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. (pozn.: diskusia mimo záznam) Potom si vydiskutujete. 

Prihláste sa. Čiže, ak dovolíte, ja dám, keďže tu bol predostrený nejaký návrh. Po prvé, by som 

chcel upozorniť, že tento návrh je formálne zle napísaný. Myslím formálne v zmysle toho, že 

... Ako, vážne, nič v zlom, ale nie sú tam, v podstate slová sú tam pospájané. Ja neviem kto to 

písal a kto to kedy pripravoval. Ale poprosím, keď dávate návrh, malo by to mať nejakú štábnu 

kultúru. Keď si to pozriete, v podstate niekedy je aj problém porozumieť tej vete, lebo 

v podstate je to pospájané. Neviem. Asi v škole by to bola minimálne tri mínus za to, čo sa týka 

slovenčiny. Teraz, ak dovolíte. Čiže jedna vec, že či vôbec také niečo môžeme prijať z hľadiska 

toho, ako to bolo predložené a naformulované textovo. Druhá vec je. Teraz de jure. Či je vôbec 

možné niečo také prijať. Lebo však samozrejme, keď niečo nie je v súlade, musí sa k tomu 

vyjadriť kompetentný, ktorý tomu rozumie. To sú na to títo právnici, prípadne prokurátor. 

Zároveň ale chcem vás upozorniť, že v rámci tej správy o činnosti starostu. Ja som samozrejme 

v rámci cesty v Bratislave navštívil, a tam to bolo aj uvedené, organizáciu Transparency 

International, kde som sa stretol s vedením tejto organizácie, plus s pracovníkom, ktorý 

v podstate aj hodnotil našu, jednak náš časopis, jednak našu stránku, alebo vlastne celkovo našu 

mestskú časť, ako čo sa týka aj webu. A v podstate môžem vás informovať o tom, že tak ako sa 

tu niektorí pred voľbami snažili, lebo v podstate toto bola de facto jediná vec, ktorú dokázali 

použiť ako zbraň pred voľbami, že pozrite sa, jak klesla mestská časť, o koľko miest. Tak vám 

chcem povedať, že to bolo 0,5 bodu. Čiže samotní predstavitelia Transparency vám kľudne 

prídu predstaviť a vydeklarovať, že síce to bolo možno, neviem koľko x miest, ale v skutočnosti 

to bolo len minimálny posun v hodnotení. Plus tam bolo, samozrejme, boli tam dáta, ktoré 

vychádzali z nejakých dát, ako vyzerá web stránka, ako je dohľadateľnosť. Čiže boli tam veci, 

ktoré v podstate ešte len teraz budeme dávať do poriadku. Čiže de facto hodnotili prácu niekoho 

iného, kto ten web niekedy v minulosti urobil a ktorý používame dodnes. Takže o to viac to 

bolo komické, že ten ktorý bol za to zodpovedný, ten mi to vyhadzoval na oči pred voľbami, že 

pozrite Transparency. A čo sa týka časopisu, tam áno, sme si povedali aj na tom stretnutí 
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v Bratislave, aké sú tie možnosti zlepšenia. Čiže o to ja snažím aj redakčnej rade dávať ten 

priestor. To znamená, aby tam bolo ozaj minimum tých citácií, menej tých fotiek. A myslím si, 

že na to je redakčná rada, ktorú ja neriadim, aby si to vlastne zmenežovala tak, ako to byť. A 

verím, že ste s tým spokojní. Zároveň sa predstaviteľ Transparency International vyjadril 

k tomu, že vôbec, ale vôbec ... Ďakujem pán poslanec, že si nás fotíte. Pardón. Že vôbec nie je 

v kompetencii redakčnej rady zasahovať do editoriálu štatutára mestskej časti. Čiže, aj napriek 

tomu, že nemáte túto právomoc, som počúvol, uposlúchol predsedkyňu redakčnej rady, alebo 

neviem kto navrhoval nejaké slovíčko, alebo vetu, tam pozmeniť. Čiže len takto chcem 

poukázať na to, že robím nad rámec ústretové kroky pre vás a pritom mi to predpis, vlastne 

vyslovene mi to neprikazuje. To znamená. Chcem, aby to tu bolo, odznelo. A zároveň, aby ste 

to do budúcna aj si zapísali, aby zbytočne sme sa vyhli nejakým ďalším návrhom v budúcnosti. 

Editoriál starostu necenzúruje nikto. A to je vyslovene právo a stránka starostu sa vyjadrovať. 

To robil aj predchádzajúci starosta. A teraz, keď chcete, dám vám to aj čierne na bielom od 

kompetentných inštitúcií, ktoré vám to jasne nadefinujú. V tej súvislosti hovoríme 

o Facebooku, alebo o sociálnych sieťach. Tento návrh, preto hovorím, treba zvážiť, že či vôbec 

nebude stiahnutý, pretože je vytlačený a naformulovaný dosť nešťastne, v zmysle teraz, myslím 

nie obsahovo, ale formálne, pravopisne. Ďalej, ak dovolíte, čo sa týka, aby to bolo právne 

v poriadku, dám slovo teraz vedúcemu právneho oddelenia, aby vám vysvetlil, aké sú 

kompetencie a možnosti miestneho zastupiteľstva zasahovať do právomoci štatutára mestskej 

časti v rámci komunikácie navonok a zároveň v rámci, konkrétne, sociálnych sietí. Nech sa páči 

pán doktor Rušin. 

 

p. Rušin, vedúci oddelenia právneho a sociálneho: Takže prajem príjemný, pekný deň všetkým. 

K tomuto návrhu musím konštatovať v podstate to, že som ho vlastne ani nevidel. Ukázal mi 

ho pán zástupca asi na dve minúty. Potom si ho vzal späť. Čiže veľmi ťažko sa budem ja 

vyjadrovať k niečomu, o čom nemám žiadnu vedomosť. Ale nebudem teda konkrétny, ale 

budem hovoriť všeobecne. Poskytovanie informácií vo vzťahu k verejnosti a k občanom 

upravujú príslušné zákony. To znamená, či už je to volebný zákon, zákon o obecnom zriadení 

alebo zákon o slobodnom prístupe k informáciám. To znamená, pokiaľ vy budete schvaľovať 

akýkoľvek interný predpis, nesmie tento predpis odporovať týmto všeobecne záväzným 

právnym predpisom. Predpisy, ktoré som spomínal, však upravujú webové sídlo mestskej časti 

a informácie, ktoré mestská časť je povinná zverejňovať na webovom sídle. Tu, pokiaľ mám 

informáciu, čo som si tak letmo prezrel ten dokument, tento dokument upravuje poskytovanie 

informácií občanom, alebo obyvateľom, na rôznych iných platformách ako je webové sídlo. To 

znamená, na Facebooku, alebo boli tam spomínané ďalšie nejaké platformy. Takže je potrebné, 

alebo ja navrhujem, aby tento dokument, alebo interný predpis, pokiaľ chcete schvaľovať, aby 

prešiel jednak komisiami. A jednak, aby ste si ujasnili, akým spôsobom bude uvedený do praxe, 

pretože tam navrhujete nejakú, nie komisiu, ale neviem čo tam bolo, akú radu, alebo niečo také. 

Čiže tu tiež je potrebné si uvedomiť, že zákon o obecnom zriadení umožňuje mestskému 

zastupiteľstvu. Neviem, či ma počúvate, alebo nie, lebo môžem aj skončiť tento príspevok. 

Takže zákon upravuje, aké orgány si môže zastupiteľstvo schvaľovať, voliť komisie, alebo 

ďalšie orgány. Takže doporučujem zosúladiť s príslušnými právnymi predpismi. Ďakujem za 

pozornosť, aj nepozornosť. Dovi.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Tak ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Priester má procedurálny 

návrh.  

 

p. Priester, poslanec MiZ (procedurálne): Ja dávam návrh na ukončenie diskusie s dobehnutím 

prihlásených s tým, že faktické poznámky by sa kľudne ešte mohli dať. Vďaka. 
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p. Petrovčik, starosta MČ: Takže faktické sa môžu dávať, ale v praxi sa nemôžu, lebo nie je na 

koho. Ale dobehnú tie, ktoré tam sú. Takže hlasujte o tomto procedurálnom návrhu.  

 

Hlasovanie č. 24:  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 1 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže nech sa páči, dobehne ešte vlastne tá diskusia, takže pán 

poslanec. Pani poslankyňa Faťolová sa tam objavila? Áno, takže pán poslanec Djordjevič, nech 

sa páči.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ(faktická): Ďakujem pekne pán starosta. V prvom rade som len 

zareagoval z toho hľadiska, že môže taký byť názor, názor, hovorím, nie dajaký judikát, že sa 

nesmie meniť text starostu, alebo príhovor starostu. No, bolo tam napísané, že spoločne sme 

s poslancami ... No, nebudeme to rozvádzať, ako to tam bolo, nie celkom úplne presne popísané 

s tými škôlkami. Preto sme do toho zasiahli. Ale nie o tom chcel, ale viete, pán starosta. Keď 

hovoríte, že nemá zastupiteľstvo, alebo rada, zasahovať. Rada môže rozhodnúť, že príhovor 

starostu alebo editoriál tam vôbec nemusí byť. Čiže, a čo sa týka tu právnych názorov. Pán 

starosta má dve možnosti, aj v podstate ďalšie možnosti, ako nepodpísať uznesenie a obrátiť sa 

na prokuratúru. Ale, keď poslanci predložili a trvajú na tom, aby sa hlasovalo, hociktorý z tých 

zamestnancov bude hovoriť, my môžeme hlasovať aj tak.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Samozrejme. Stotožňujem sa s týmto názorom. Určite hlasujte, tak 

ako, podľa svojho svedomia a vedomia. A potom je moja legitímna právomoc nepodpísať. 

Prelomíte veto, pôjde to na prokuratúru a budú pomaly ďalšie voľby. Ďakujem. Nech sa páči, 

pán poslanec Grega. 

 

p. Grega, poslanec MiZ (faktická): Ja by som sa len chcel opýtať, že či už Transparency 

International nie je výpalnícka organizácia.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pýtal som sa. Aj túto otázku som položil pánom v Bratislave, pán 

poslanec, že ako sa pýtate, že či je výpalnícka organizácia. Tak tvrdili, že nie sú výpalnícka 

organizácia. Asi. Takže nasleduje pani poslankyňa Faťolová. 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ: Ďakujem. Ja len by som jednu vec chcela podotknúť, že keby 

sme aj schválili tento návrh, poprosím predkladateľa, aby tie chyby, ktoré tu sú, gramatické, aj 

čo sa týka medzery, aby boli upravené tak, aby to bolo hodné zverejnenia. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: No, to je to, čo som vás upozornil, že to vôbec nie je zverejniteľné 

a to v podstate aj tak ... Ale aj tak, hlasujte samozrejme ako vy uznáte za vhodné. Nech sa páči, 

návrhová komisia.  

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto schvaľuje Zásady informovanosti občanov mestskej časti Košice-Staré 

Mesto prostredníctvom sociálnych sietí a iných internetových platforiem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 25:  za: 10, proti: 2, zdržalo sa: 1 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže aspoň budú mať novinári o čom v lete písať. Ďakujem. 

Nasleduje bod č. 16.  
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BOD č. 16 

Ročná správa o prešetrovaných sťažnostiach a petíciách doručených mestskej časti 

Košice-Staré Mesto v roku 2022 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, otváram diskusiu. Ďakujem. Uzatváram diskusiu. 

Dávam slovo návrhovej komisii.   

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie Ročnú správu o prešetrovaných sťažnostiach a petíciách 

doručených mestskej časti Košice-Staré Mesto v roku 2022 v predloženom znení.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte, prosím. 

 

Hlasovanie č. 26:  za: 13, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

Uznesenie bolo prijaté. Pokračujeme bodom č. 17. 

 

- - - 

 

BOD č. 17 

Interpelácie a dopyty poslancov miestneho zastupiteľstva 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, otváram diskusiu. Pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne. Dostala som dve fotografie od kolegyne 

z divadla, ktorá pravidelne chodí po Mäsiarskej ulici do divadla. Poslala mi fotografie budovy, 

ktorá bola bývalá AIDA. Tá rožná. Podľa mňa je to budova, ktorá sa vrátila v reštitúcii, preto 

sa Jusufi presťahoval na Hlavnú ulicu. Poslala mi fotografie tých ... Nie sú to arkády. Také 

prístavby na streche. Fotografie mám k dispozícii, plus komín. A je to naozaj v takom stave, že 

odpadávajú odtiaľ, nielen omietka, ale aj tehly. A vyzerá to tak, že to každú chvíľu môže 

niekomu spadnúť na hlavu. Takže treba, prosím, upozorniť majiteľa budovy, lebo reálne tam 

hrozí nejaké nebezpečenstvo úrazu.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno. Ďakujem veľmi pekne. Dám slovo pánovi prednostovi. Trošku 

vám porozpráva jeden príbeh k tejto téme. 

 

p. Timko, prednosta miestneho úradu: Dobrý deň. Ďakujem pán starosta. Toto, vážené pani 

poslankyne, vážení páni poslanci, nie je nová vec a minimálne štvrtý rok sa ňou zaoberáme. Ja 

osobne ešte na predchádzajúcom oddelení. Komunikovali sme s pánom Ramim Imerim osobne, 

písomne, telefonicky. On, už aj z jeho takým. Ja neviem, čo je jeho. Taký advokát, pobočník, 

všetko, ktorý rozumie slovenčine lepšie, lebo Rami Imeri sa tvári, že nám nerozumie. Bol s ním 

aj pán starosta. Samozrejme o komínoch, o grafiti, o omietke, o všetkom, sme s ním 

telefonovali, alebo rozprávali osobne s tým, že on sa vyhovára na to, že ... Vtedy sa vyhováral 

na to, že covid a čaká na súhlas pamiatkarov. Potom, keď už pamiatkari sa k niečomu vyjadrili, 

tak vraj to musel poslať do Bratislavy, kde ešte bratislavskí pamiatkari sa vyjadrovali, alebo 

mali vyjadriť a že sa už do tej rekonštrukcie a opravy pustí. No, výsledok je taký, že od začiatku 

tohto roka minimálne zase tri krát, štyri krát sme ho kontaktovali. A momentálne s ním nevieme 

pohnúť. V podstate sme žiadali, aspoň aby zabezpečil budovu, konkrétne tie komíny, ktoré 

spomínate. Neviem. Ťažká diskusia. Je to jeden z tých podnikateľov, ktorý proste si myslia, že 

nemusia robiť v tomto meste nič, iba točiť zmrzlinu. Neviem. Budeme sa snažiť ďalej, ale 

možno fakt. Tu nemá ani význam ho pozvať k nejakému rokovaciemu stolu, lebo to sme už 
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urobili. Ale vyšší orgán, možno mesto, lebo aj polícia si s ním nevie rady, by mala zasiahnuť. 

No, opáskuje a budeme asi opáskovaní 25 rokov, ako je v Košiciach zvykom. Tak neviem. 

Neviem, či existuje, aj mu nasadiť daň nejakú. Tak už teraz je možné tým, čo sa nestarajú. Ale 

u nich taká likvidačná daň, že pribehne s prosíkom na aukciu: „A prosím vás, zoberte za euro 

tento objekt, niekto kto ho opravíte.“ Inak neviem. Fakt neviem. To je výsledok zatiaľ našich 

jednaní, čiže výsledok nula. Niečo ako podobne, sme sa s pani kolegyňou poslankyňou bavili 

o iných objektoch. No, takéto informácie sú. Keď to poviem po anglicky „up to date“. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ešte dám aj slovo ďalej v diskusii. Ale k tejto téme, myslím, 

že my sme urobili maximum. A asi vyzveme, už treba konať asi právne. To znamená, okresný 

úrad a prípadne ďalšie inštitúcie, ktorú sú kompetentné zakročiť a stavebný, samozrejme, úrad, 

alebo špeciálny stavebný úrad. Nech sa páči pani poslankyňa Galdunová. 

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ: K tomu len jednu vec. Mali by sme si možno zobrať príklad od 

našich susedov troška na západ, v Čechách, kde už funguje tak isto platia zákony, alebo 

všeobecne záväzné nariadenia o chátraní budov a poplatky, penalizácie, lebo takto sa ďalej asi 

nepohneme. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči pani poslankyňa Faťolová. 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne. Ja len toľko k tomu, že tu je zákon, podľa 

ktorého každý vlastník nehnuteľnosti, pozemku, budovy, sa má, je povinný starať o svoju 

nehnuteľnosť. A keď je už taký stav havarijný, ktorý ohrozuje bezpečnosť, zdravie, ľudí a vecí, 

tak musíme už ísť podľa zákona a ako hovorí pán starosta, ísť na vyššie orgány a riešiť to 

nejakou oficiálnou cestou. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Prípadne vynechať a ísť radšej na zmrzlinu k niekomu inému. Pani 

poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Dobrý deň pán starosta, interpelujem vás vo veci riešenia 

reklamácie vyrobených stolov na Dominikánskom námestí a prosím písomnú odpoveď.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Keďže sa nikto iný nehlási, uzatváram diskusiu v tomto 

bode a ďalším bodom je bod č. 18. 

 

- - - 

 

BOD č. 18 

Rôzne 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, otváram diskusiu. Nech sa páči pán poslanec Konečný. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ďakujem pán starosta. Len dve rýchle veci. Jedna je poďakovanie. 

Chcem sa na tomto fóre poďakovať vlastne aj pánovi starostovi, aj tomuto zastupiteľstvu, aj 

všetkým za to, že sme odhlasovali tú podporu festivalu Virvar, pretože to bolo veľmi dôležité. 

Keby naozaj mestská časť, mesto a kraj sa nepozbierali, tak festival by mohol zaniknúť, alebo 

by sa prerušil na rok, čo by sme v divadle boli veľmi neradi. Čiže chcem naozaj úprimne 

poďakovať všetkým, lebo uskutočnilo sa to. Štyri dni zábavy, programu. A som veľmi rád, že 

to bolo. A druhá vec je pozvánka. V podstate vám tlmočím také pozvanie Rada Drába 

z Úsmevu ako dar. Je to taká reakcia na to. Niektorí poslanci celkom správne chceli vedieť viac 
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o tých rodinách, ktorým pomáhame z tej dotačnej schémy, z toho VZN. Pamäte si v apríli, 

možno Inga mala viacero otázok na Rada Drába ohľadom tých rodín. A vymyslel takú vec, ako 

lepšie spoznať tie rodiny, alebo kto má záujem. Budúci týždeň, koniec školského roka, ísť „za 

vysvedčenie“ za niektorými z týchto detičiek z tých rodín, ktorým pomáhame. A kto by chcel, 

či z vedenia úradu, či pán starosta, či z poslaneckého zboru, každý je vítaný. Rado nemohol tu 

prísť, tak mojimi ústami pozýva na toto podujatie. Dá potom ešte vedieť naozaj ktorý deň by to 

bolo a kedy, a kto by mal chuť. Takže, kto má záujem viac sa dozvedieť o tých rodinách, 

ktorým pomáhame a osobne tie deti spoznať, tak je srdečne pozývaný. Takže toľko z mojej 

strany. Ďakujem pekne. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nasleduje pani poslankyňa Zvarová Bašistová s faktickou. 

 

p. Zvarová Bašistová, poslankyňa MiZ (faktická): Ja len veľmi krátko zareagujem. Chcem sa 

aj ja poďakovať za všetky pekné akcie, ktoré teda prebiehajú v Starom Meste. Zvlášť, teda za 

seba, za Imaginácie a za Virvar, kde som bola aj so svojou rodinou a videla som ako sa teší 

moje dieťa. Ale ku tým rodinám. Veľmi oceňujem a hlásim sa tiež ako prvá. Rada by som išla 

a možno aj podporila tieto deti. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nech sa páči pani poslankyňa Faťolová. 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne. Tak najprv k tomu bodu, čo Maťo hovoril 

ohľadom tých návštev. Ja tak isto sa veľmi rada pridám. Veľmi ma to potešilo, že také niečo 

ste zorganizovali. A budem rada, keď nám potom dáš, presne termín, kedy sa to uskutoční, 

vedieť. Či e-mailom, alebo nám zavoláš. A ešte ja, neviem, či môžem, inú tému teraz rozviazať. 

Čo sa týka KOSITU. Mala som tú česť teraz, dneska ráno, keď som išla tuná na zastupiteľstvo. 

Presne na ulici Kuzmányho mala čata z KOSIT službu. Zametali parkovisko. No, myslela som, 

že asi ma, neviem, či ... Aj povedala som tým chlapom, že prečo to robia. Mali jednu metlu. 

Rozvírili tam celý prach. Je tam kopa kamienkov. Ja už neviem, prečo KOSIT nevie na také 

veľké plochy nasadiť vysávač. Však majú vozík, kde vysávajú kamienky a prach. Po druhé. 

Tam všade okolo chodníkov boli odparkované autá, čiže tam sa nedostal. Tam vôbec nevyčistil 

ten chodník, či tú cestu, tú komunikáciu. Som zvedavá, keď teraz pôjdem naspäť, ako to bude 

vyzerať. Ale apelujem tu aj na tieto mestské organizácie, aby naozaj efektívne využívali čas 

svojich zamestnancov a nasadzovali také prostriedky, ktoré sú vhodné do toho priestoru. 

A neznečisťovali a zaprášili tam úplne celé prostredie. A proste efektivita nula, podľa mňa. 

Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. K tomu KOSITU, pani poslankyňa, opatrne, lebo môžete 

dostať podobný e-mail, ako som dostal ja, výhražný od tejto firmy. A potom, čiže ... Oni nemajú 

radi, keď ich niekto kritizuje. Potom chodia také čudné e-maily. Dúfam, že to zostane len pri e-

mailoch. No, pán prednosta. Chce na to reagovať? Tiež sa bojí výhražných e-mailov. Rád ich 

ukážem všetkým, keď vás to zaujíma. Oficiálne. Takže, keď máte problém s KOSITOM , píšte 

KOSITU, pretože ja, podľa nich, klamem, dávam staré fotky na Facebook a nehovorím pravdu. 

Takže, poprosím vás, kontaktujte priamo, nie cez starostu, ale priamo spoločnosť KOSIT, 

prípadne pán Oršuľa na meste, ktorý je zodpovedný za toto kamienkové zametanie, ktoré každý 

rok, myslím si, riešime, že to je katastrofa. Takže pán Oršuľa, mesto Košice. Telefón môžeme 

dať. On vám vysvetlí ako sa to, vraj lepšie, nedá pozametať. A v subdodávke to pre mesto 

Košice robí KOSIT samozrejme. Kto iný? Dobre. Nech sa páči pani poslankyňa Zvarová 

Bašistová faktická. 
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p. Zvarová Bašistová, poslankyňa MiZ (faktická): Áno. Ja len krátko ku KOSITU. Ja mám 

problém zase s tým, že je jede kľúčik na všetky kontajneroviská. Kľúčiky majú Rómovia, bola 

som niekoľkokrát svedkom, ktorí prídu, odomknú si, vyhádžu veci a je to tam. To je jedna vec. 

A druhá vec. Kosenie. Ďakujem veľmi pekne za spoluprácu. Ozval sa aj pán starosta. Neviem, 

či už sú tie pne, ale je viacero tých pňov. Ešte niektoré stále nie sú odpratané. A ozývajú sa aj 

ostatní obyvatelia, že máme niekoľko ihrísk, ale nie všetky sú pokosené stále. Už sú? A plus, 

či nie je možné. Ozvali sa psíčkari, či nie je možné, čo už si myslím, že asi nadpráca. Ale aj 

pohrabať a odviezť niektoré tie trávy, ktoré sa teraz rozmohli, lebo že sa to zapicháva do psíkov 

a majú s tým vážne problémy. Tak neviem, či s tým sa dá niečo robiť, alebo nedá sa. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nasleduje pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne. V rámci ďakovania, aj ja sa chcem 

poďakovať kolegom poslancom, vedeniu mestskej časti, za podporu Imaginácií. Verím, teda 

som presvedčená, že tá podpora spadla na úrodnú pôdu, že všetci, ktorí boli, tak si tento projekt 

užili. Považujú ho za najlepší ako doteraz bol. Ja si tiež myslím, že áno, že keď niečo robíme, 

tak by sme sa mali snažiť, aby to bolo vždy lepšie a krajšie. Takže verím, že sa to podarilo. 

Ohromné zážitky si odniesli všetci účastníci, aj tí zo zahraničia. Rovnako, ako tí pred nimi, 

hovorili, že takéhoto projektu sa ešte v živote nezúčastnili a že sa im Košice páčia. Radi sa sem 

vrátia. A moja poznámka je, že verím, že ste si to užili, lebo naozaj boli posledné. Ešte sa chystá 

rokovanie v mestskom parku. Podľa pani riaditeľky a tak ako krajský pamiatkový úrad sa 

rozhodol, že prijme nový prevádzkový poriadok. Predpokladám, že ak budete chcieť ešte vidieť 

plávajúcu fontánu hrať a spievať, tak tam treba rýchlo ísť, lebo aktivity sa skončia. Nie. Už 

budú iba žaby, vtáčiky, ježkovia a kačičky. A my tam budeme môcť byť iba cez deň, aby sme 

nerušili nijako produkciou živočíchy, ktoré sa tam nasťahovali po nás. Ale asi bude treba 

rešpektovať rozhodnutie krajských pamiatkarov. Alebo proste toto mesto musí povedať nejaký 

vlastný názor. A tak ako hovoril riaditeľ zoologickej svojho času, keď som ho prosila, aby 

odchytil kačičky, lebo my na móle účinkujeme a občianka oproti má s tým obrovský problém. 

Tak povedal, že kačky nie sú blbé a že na ten čas sa odsťahujú. To sa presne stalo. Odleteli na 

Hornád. A tých 5 nešťastníčok, ktoré sa podarilo odchytiť, tie boli v karanténe v zoologickej, 

keď už ostatné dávno si plávali po jazierku. Takže asi nejaký rozumný kompromis medzi 

účelom parku a pamiatkarmi. Ja neviem, či budeme mať na to dosah ako krajskí poslanci, či 

o tom vôbec môžeme hovoriť. Alebo len Slovenský pamiatkový úrad je tá najvyššia inštitúcia, 

ktorá tam platí. Takže obávam sa, že keď si chceme park užiť, tak ešte rýchlo, rýchlo toto leto, 

lebo asi koniec všetkým podujatiam. Takže ešte raz. Ďakujem pekne a teším sa, že ste boli a že 

sa páčilo. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujeme. S faktickou pani poslankyňa Galdunová. 

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ (faktická): Ja len k tomu mestskému parku. Ale mestskí policajti 

na trávniku tam môžu byť, keď teraz posledne kontrolovali mládež. To je v poriadku. Gurmán 

fest sa nám zrušil. Plné iných akcií. Ale stáť autom pri stromoch, to môžu. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nasleduje pán poslanec Konečný. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ďakujem. Ja len jedna veta k pani poslankyni Bašistovej. 

Samozrejme, že to pošlem e-mailom všetkým tú pozvánku na ten konkrétny dátum, kedy sa to 

udeje. A ako ste spomenuli, tak to už sa medze nekladú, keď niekto bude chcieť zobrať 

čokoládu deťom alebo nejaké sladkosti, alebo čo, akože za vysvedčenie. Tak to samozrejme, 

že takto nejak to môžeme urobiť. Jasne. Takže určite dám vopred vedieť. Ďakujem. 
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p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Faťolová. 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ: Ďakujem. Ja by som len chcela vás všetkých, aj verejnosť, 

informovať, že v sobotu tento týždeň, 24.06., mestská časť Košice-Staré Mesto organizuje 

akciu pilotný projekt Susedskú burzu na basketbalovom ihrisku na ulici Kuzmányho č. 5. 

Týmto všetkých vyzývam a pozývam, keď majú možnosť prísť a majú záujem nejaké svoje 

veci, či už oblečenie, detské, dospelé, detské hračky, prísť. Vymeniť si alebo predať za nejakú 

sumu. Keď niečo nepredáte a sa vám to zvýši, tak môžete darovať tieto veci na charitu, na denné 

centrum matiek s deťmi. A chcem ešte pri tejto príležitosti povedať, že sme nadviazali, ako 

poslanci, kontakt s materskými školami na sídlisku Kuzmányho, na Tatranskej, Zádielskej 

a v spolupráci s detičkami, s tými predškolskými, sme vymysleli takú vec, že nám pomôžu 

a budú v rámci kreslenia kriedami, aktivity, na chodníky maľovať a spestria nám toto sídlisko, 

kde vlastne budú upútavať na túto akciu. A týmto vás všetkých pozývam, aj pána starostu, 

pánov poslancov. Keď sa chcete zapojiť, tak to bude v dňoch štvrtok a piatok, kedy ich uvidíme 

ako skupinky na našom sídlisku sa pohybovať, aj na tom ihrisku, kde sa to bude diať. Ďakujem 

vám veľmi pekne. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Pani poslankyňa Galdunová. 

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ: Ja už len na pripomenutie vlastne to, čo aj hovorila kolegyňa 

Bašistová Zvarová k tým pokoseným lúkam a trávam. Ide o osiny, ktoré sa tým psíčkom 

zapichávajú tiež do labiek a do uší a je to veľmi komplikované. Ja neviem. V minulosti, keď sa 

pokosilo, tak sa to aj pohrabalo. Ale neviem, či len naša mestská časť je takou výnimkou, lebo 

na plochách iných mestských častí som videla viackrát hrabať pracovníkov správy mestskej 

zelene. Takže ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Bašistová. 

 

p. Zvarová Bašistová, poslankyňa MiZ: Ja na záver, len tak krátko, že Staromestské listy už 

opäť, už druhé číslo nedošlo ku nám, na Kuzmányho. Tak chcem poprosiť, že buď poštou to 

nejako riešiť, alebo neviem, či treba ešte počkať. Ja som si zobrala tuná z podateľne aspoň pár 

pre susedov. Ale neprišli ani na dvadsať jednotku, ani ku nám na sedmičku do toho bloku. 

Vôbec.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže poprosím potom preveriť, pán prednosta, lebo na viacerých 

lokalitách mám pocit, že tento diel, tá distribúcia je výnimočne odfláknutá zo strany Slovenskej 

pošty. Čiže nielen Kuzmányho, ale aj celá tá lokalita Kpt. Nálepku a celá tá oblasť je. Takže 

tam asi. To sa dá zistiť, ktoré presne ulice a hneď budeme vedieť, ktorá poštárka pochybila. 

Dobre. Takže, ak sa nikto nehlási, uzatváram bod Rôzne.  

 

- - - 

 

BOD č. 19 

Záver 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dovoľte, aby som vám poďakoval za dnešné konštruktívne 

rokovanie miestneho zastupiteľstva a zároveň vás oboznámil ešte s aktivitami, akciami, ktoré 

sa chystajú. Čiže vlastne viete, že bude Spev bez hraníc, následne bude galaprogram, 

vyhodnotenie Spevu bez hraníc na Dominikánskom námestí. A následne na ďalší deň bude 

veľmi dobrý koncert skupiny HEĽENINE OČI. Na všetky tieto akcie ste samozrejme pozvaní 
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a vítaní. Budem rád, ak sa budete týchto aktivít a hlavne kultúrnych akcií v hojnom počte 

zúčastňovať, lebo len takto vieme naplniť aj literu, čo požadujete, že v podstate ... Lebo viete, 

keď sú tam dvaja, traja poslanci, tak my nemáme koho fotiť. Takže verím, že prídete a sa všetci 

spoločne zabavíme. Ďakujem veľmi pekne. Prajem vám ešte všetko dobré a hlavne krásne 

slnečné leto. Pekný deň.  

  

V Košiciach dňa 07.07.2023 

 

Zápisnicu vyhotovila: Mária Vidová  
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